
НА СТР. 12 – 13

УВАЖАЕМИ ЧИТАТЕЛИ, СЛЕДВАЩИЯТ БРОЙ НА „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“ ЩЕ ИЗЛЕЗЕ НА 22 НОЕМВРИ

Петицията  
за резерват 
„Маслен нос“ 
разбуни 
политическите  
духове

НА СТР. 2 – 3

В Каблешково 
отиват на 
местен 
референдум: 
„Да“ или „не“ 
на каменна 
кариера
НА СТР. 6

ДТ „Адриана 
Будевска“ с нов 
директор:
Иля Пепеланов 
ще проучва нагла-
сите на бургаска-
та публика
НА СТР. 14

Модерен 
учебен център  
отвори врати 
в УМБАЛ – 
Бургас

НА СТР. 3

Педагогиките 
са силните 
страни на 
двата 
бургаски вуза

НА СТР. 3
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Значителна неизправност – 
еконорма те изхвърля от пътя

Темата за 
морето – 

научна, но 
все по-малко 

кабинетна 
и повече 

практична

МИХАИЛ 
ХАДЖИЯНЕВ: 
Стадион 
„Черноморец“ 
ще продължи 
да е стадион
НА СТР. 11

Цедката Н-32. Как се променят правилата за годишните 
технически прегледи на автомобилите. Кой е по-големият замърсител 

на околната среда – бензинът или дизелът?
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Искане. От „Възраждане“ зоват за извънредна сесия на Общински съвет – Приморско

Петицията за резерват „Маслен нос“ 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Темата с петицията на 
„Грийнпийс“ за създаване 
на първия изцяло морски 
резерват в България – „Ма-
слен нос“ разбуни полити-
ческите духове. Местната 
организация на „Възражда-
не“ в Приморско и избрани-
ят отново народен пред-
ставител от 2 МИР Бургас 
Борис Аладжов изразиха 
несъгласието си с екоини-
циативата. От партията 
искат повече яснота около 
плановете на „Грийнпийс“.

„На 31 октомври в МОСВ е 
внесена петиция, за която се 
твърди, че е подкрепена от 

над 15  000 души. Според нас 
темата не е обсъждана с 
жителите на община При-
морско, а въпросите за режи-
мите, които биха действали 
в бъдеща „строго защитена 
зона“, повдигат притеснения 
дали това няма да навреди на 
поминъка на местните, свър-
зан с туризъм и рибарство“, 
посочват от „Възраждане“ в 
позицията си. 

Снежана Йорданова, 
председател на „Възраж-
дане“ в Приморско, заедно 
с представители на турис-
тическия бранш в община-
та, е внесла предложение 
за извънредна сесия на 
Общинския съвет. Целта 
е да се проведе публично 

обсъждане на идеята за 
резерват, като се поканят 
нейните поддръжници и 
представители на МОСВ. 

„Не може подобни реше-
ния да се вземат на жъл-
тите павета, без да се 
попитат местните жите-
ли“, категорична е Йорда-
нова.

Наш репортер разговаря 
в четвъртък сутринта, 
когато бе разпространена 
и позицията на „Възраж-
дане“ до медиите, с пред-
седателя на местния 
парламент Златина Тюли-
ева. Тя обясни, че такова 
искане все още не е входи-
рано. Тюлиева коментира, 
че очаква такова да постъ-

МИРГ Приморско – Царево проведе 
планираните със заинтересованите 
страни работни информационни срещи, 
във връзка с изпълнение на проект 
№BG14MFPR001-3-001-0003 “Изграждане 
на капацитет и подготвителни дейст-
вия за разработване на стратегия за 
Водено от общностите местно разви-
тие на Местна инициативна рибарска 
група "Приморско - Царево", по Програ-
ма за морско дело, рибарство и аквакул-
тури 2021-2027 г.” Срещите се проведо-
ха по предварително оповестения график: 

в гр.Приморско на 29 октомври от 10 
часа, в гр.Ахтопол – на 29 октомври от 
14 часа и в гр.Царево на 12 ноември от 10 
часа. Планираната за 30 октомври среща 
в гр.Царево бе отложена, тъй като 

рибарите имаха богат улов в този ден 
и бяха заети с дейностите си по почист-
ване на мрежите и подготовка на риба-
та за продажба.

На срещите беше дадена информация 

относно проекта, целите на Страте-
гията и мерките, по които ще има 
възможност да се кандидатства за 
финансиране.

Срещите се проведоха при голям ин-
терес и с представители на различни 
сектори - рибари, бизнес, представите-
ли на културни и спортни организации 
и физически лица, които се включиха 
активно в дискусиите и дадоха своите 
предложения за Стратегията на МИРГ 
на територията на общините Примор-
ско и Царево.

Резерватът, който природозащитниците искат да се създаде, да носи името на нос Маслен нос
ФОТО: ИНТЕРНЕТ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Общинският съветник 
Станимир Баев е отправил 
питане към Община Бургас 
за спешен проблем с покрив-
ното пространство на сгра-
дата, където се намират две 
училища – ППМГ „Акад. Нико-
ла Обрешков“ и ПГРЕ „Георги 
Раковски“. Баев е заместник-
директор на Математиче-
ската гимназия. По думите 
му разхлабени и разместени 
керемиди на покрива създават 
риск от падане върху трото-
ара от страната на улиците 
„Цар Симеон I“ и „Пробуда“.

„От повече от месец, след 
като входирахме докладна 
записка в Община Бургас, не 
сме получили обратна връз-
ка или предприети мерки за 
обезопасяване на района“, 
посочва Баев и добавя:

„Наложително е да се из-
вършат спешни проверки и 
действия по отстраняване-

то на опасността, за да се 
избегне инцидент“.

В питането си той насто-
ява за информация относно 
конкретните мерки, които 
Община Бургас планира да 
предприеме, както и сроко-
вете за изпълнение на про-
верките и ремонта. Баев 
също така апелира за обезо-
пасяване на рисковия участък 
и поставяне на предупреди-

телни знаци за гражданите, 
докато не бъде премахната 
опасността. Към питането 
е приложен снимков матери-
ал, предоставен от живущи 
в района и ученици, показващ 
рисковото състояние на 
покрива.

В отговор, заместник-
кметът Михаил Ненов от-
говаря, че е извършен оглед 
от отдела „Строителство, 

озеленяване и енергийна 
ефективност“ на общината, 
който е констатирал сери-
озни повреди по покрива. 
Дървената конструкция под 
керемидите е в лошо състоя-
ние, което води до размества-
не на керемидите и течове 
при дъждовни периоди.

Ненов съобщава, че вече е 
изготвена количествено-
стойностна сметка за ре-
монтните дейности, която 
предвижда цялостен ремонт 
на покривната конструкция. 
Тъй като учебният процес 
вече е започнал, а ремонтът 
изисква значителен финансов 
ресурс, дейностите ще бъдат 
заложени в бюджета на Об-
щина Бургас за 2025 г. и ще 
стартират след края на 
учебната година – юни 2025 г.

Община Бургас също така 
ще осигури сигнализация за 
опасната зона, за да бъде 
обезопасена за гражданите 
до провеждането на основния 
ремонт.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Три пъти седмично ще 
се изпълняват полети 
София – Бургас и обратно. 
Авиокомпанията превозвач 
е Bulgaria Air.

Полетите са фиксирани 
във вторник, четвъртък 
и неделя.

От София до Бургас в 
неделя полетът е 20.40 –  
21.30 ч.

В работните вторник и 
четвъртък – 15.00 – 15.50 ч.

Обратният полет от 
Бургас за София в почивния 
ден е 22.35 – 23.15 ч. А във 
вторник и четвъртък – 16.30 
– 17.20 ч.

В социалните мрежи 
хора, запознати вече с раз-
писанието на полетите, 
коментират, че нито дни-
те, нито часовете са под-
ходящи.

Свързват Бургас  
със София по въздух

Авиокомпанията превозвач е Bulgaria Air         ФОТО: ГУГЪЛ

След сигнал: Ще ремонтират опасния покрив 
на ППМГ „Акад. Никола Обрешков“

До започването на ремонта ще се осигури сигнализация за опас-
ната зона      ФОТО: ОБЩИНСКИ СЪВЕТ – БУРГАС
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разбуни политическите духове
пи, като след това ще се 
обсъди евентуална дата на 
извънредната сесия.

„Предполагам, че ще е 
следващата седмица“, уточ-
ни председателят на Об-
щински съвет – Приморско.

Местният лидер на 
„Възраждане“ Снежана 
Йорданова посочва в пози-
цията на партията, че 
доказателствата за „еко-
логични проблеми“ в райо-
на – като открити шаман-
дури и въжета – всъщност 
са резултат от стари 
мидени ферми и нямат 
общо с дейностите на 
местния риболовен бранш. 

„Това са последици от 

грешни управленски реше-
ния и външни частни ин-
тереси, които от години 
вредят на местния бизнес 
и туризъм“, заяви тя.

Йорданова и народният 
представител Борис Ала-
джов са внесли официални 
въпроси и към министъра 
на околната среда и водите. 
Те настояват за информа-
ция относно възможните 
забранителни режими в 
евентуалния резерват, 
както и дали ще бъде заче-
тено мнението на мест-
ните жители при вземане-
то на решения.

„От медийните публика-
ции по темата не става 

ясно какви са целите и огра-
ниченията, свързани с по-
добна инициатива. Местни-
те са загрижени, че това ще 
навреди на техните основни 
поминъци – рибарството и 
туризма, а неяснотата 
подхранва техните опасения“, 
подчертава Аладжов.

В предния брой на „Чер-
номорски фар“ публикува-
хме подробно интервю с 
представител на „Грийн-
пийс“, в което природоза-
щитниците не отричат 
проблема с мидените 
ферми. Според тях обаче е 
необходимо да се създаде 
такъв резерват в България, 
за да се запази флората и 

фауната, като последната 
дума какви мерки ще се 
въведат ще има МОСВ и 

след като бъдат взети 
мненията на местните 
хора след срещи с тях. 

Депутатът Борис Аладжов (вдясно) и местният лидер на „Въз-
раждане“ в Приморско Снежина Йорданова (вляво) настояват за 
отговори                    ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

„
Предполагам, 
че следващата 
седмица ще 
имаме 
извънредна 
сесия

Златина Тюлиева, 
председател на 
Общински съвет – 
Приморско

ФОТО: ОБЩИНА ПРИМОРСКО

ГЕОРГИ РУСИНОВ

В УМБАЛ – Бургас беше 
открит нов учебен център, 
който ще бъде използван 
за обучение на студенти и 
специализанти по различ-
ни медицински специално-
сти. Той отговаря на 
нуждата от повече учебни 
пространства поради на-
растващия брой обучаеми, 
за които досегашната аула 
вече е недостатъчна. Но-
вата база разполага с 10 
зали, включително седем 
за практически упражнения 
и три лекционни зали с 
мултимедия. Студентите 
ще имат на разположение 
съблекални, а всяко поме-
щение е оборудвано със 
санитарен възел.

„Нашата база е значи-
телна – обучаваме по 32 
специалности“, коментира 
доц. д-р Бойко Миразчийски, 
директор на УМБАЛ – Бур-
гас, по време на открива-
нето. 

„С този учебен център 
можем едновременно да 
посрещаме между 7 и 9 сту-
дентски групи“, допълни 
той и поясни, че две от 
съблекалните са разполо-
жени на първия етаж, а 
останалите са на шестия, 
осигурявайки функционал-
ност и удобства за студен-
тите.

Доцент Миразчийски 
подчерта, че като универ-
ситетска болница УМБАЛ 
– Бургас всяка година назна-
чава нови медицински спе-
циалисти от завършващи-
те в университет „Проф. 
д-р Асен Златаров“. 

„Имаме нужда от квали-
фицирани кадри, като 

тази база ще подкрепи 
подготовката им. Сега 
обявихме конкурс за още 30 
специализанти и разчита-
ме, че следващите поколе-
ния ще запълнят нуждите 
в здравеопазването“, каза 
той, добавяйки, че в момен-
та болницата разполага с 
65 специализанти и предстои 
назначаване на завършили 
лекари.

Ректорът на универси-
тет „Проф. д-р Асен Зла-
таров“ проф. Христо Бозов 
поздрави доц. Миразчийски 
за постигнатото. 

„Това, което той напра-
ви, е истинско визионерство. 
Този учебен център ще 
служи и на двете институ-
ции. Вие можехте да създа-
дете ново лечебно звено, 
което да носи приходи, но 
вместо това избрахте да 
изградите нещо със стра-
тегическо значение за ме-
дицинското обучение в 
региона“, каза ректорът.

Проф. Бозов отбеляза, 
че с новия център и с пода-
дените програми за док-
торска квалификация към 
Националната агенция по 

оценяване и акредитация 
лекарите и медицинските 
сестри ще имат възможност 
за допълнителна квалифи-
кация. 

„Тази база е изключител-
но важна, защото нашето 
пространство вече не 
може да поеме всички же-
лаещи, включително чуж-
дестранните студенти“, 
добави той, като подчерта, 
че с новия учебен център 
студентите ще получават 
не само теоретични знания, 
но и безценна практическа 
подготовка.

Кметът на Бургас Дими-
тър Николов нарече от-
криването „исторически 
момент“ и припомни, че 
преди осем години, когато 
е мотивирал необходимост-
та от създаването на 
Медицински факултет в 
града, е обявил, че именно 
УМБАЛ – Бургас ще бъде 
основното лечебно заведе-
ние за обучение на студен-
тите. 

„Това вече е факт и искам 
да благодаря на доц. Мираз-
чийски и екипа му. Към 
нашия Медицински факул-

тет най-много хабилити-
рани преподаватели идват 
от УМБАЛ – Бургас, а тук 
ще учат повече от 600 
студенти“, заяви Николов 
и увери, че болницата ще 
остане „стълбът на меди-
цинското образование и 
здравеопазването за Бургас 
и региона.“

На събитието присъст-
ваха още заместник-кметът 
Михаил Ненов, заместник-
ректорите на държавния 
университет проф. Севда-
лина Турманова и д-р Ирена 
Марковска, директорът 
на РЗИ-Бургас д-р Георги 
Паздеров, част от ръко-
водството на болницата, 
лекари, медицински сестри 
и граждани.

С откриването на новия 
център УМБАЛ – Бургас и 
университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“ затвърж-
дават своето партньорство 
и ангажираност към под-
готовката на бъдещи ме-
дицински кадри, отгова-
ряйки на нарастващата 
нужда от квалифицирани 
специалисти в здравния 
сектор.

ДОНА МИТЕВА

В рейтинговата система 
на висшите училища в стра-
ната двата бургаски вуза са 
представят добре. 

Държавният университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“ 
дели третото място с 
Югозападния университет 
„Неофит Рилски“ – Благоев-
град и с Тракийския универ-
ситет – Стара Загора с 49 
точки. Веднага следва – на 
четвърто място, с една 
точка по-малко, Бургаският 
свободен университет. 
Като на първо място е Со-
фийският университет, 
който има филиал и в Бургас.

В „Администрация и уп-
равление“ БСУ дели шесто-
то място с Нов български 
университет – София и 
Техническия университет 
с 51 точки, докато държав-
ният университет е на 
едно от последните места 
– 16-о, с едва 39 точки. При 
биотехнологиите неговото 
място е шесто – с 44 точки.

При икономиките БСУ е 
на десето място, редом с 

Аграрен университет – Плов-
див и Тракийски университет 
– Стара Загора, с 44 точки, 
държавният ни университет 
е на последното 14 място с 
32 точки.

Правото на БСУ е оцене-
но с 44 точки и университе-
тът се класира на последно 
място сред всички български 
ВУЗ-ове, където то се изу-
чава.

В рейтинговата система 
са включени 51 акредитира-
ни висши училища, предла-
гащи обучение в България в 
рамките на 52 професионал-
ни направления. Тя се из-
вършва на базата на множе-
ство показатели, които 
отчитат различни аспекти 
на учебния процес, научната 
дейност, учебната среда и 
др. Не е пропусната и каква 
е реализацията на завърши-
лите дадено учебно заведе-
ние на пазара на труда.

Рейтинговата система 
на висшите училища в стра-
ната бе публично предста-
вена от служебния министър 
на образованието Галин 
Цоков в края на миналия 
месец.

Модерен учебен център с 10 зали отвори 
врати за студенти в УМБАЛ – Бургас

Педагогиките са 
силните страни на 
двата бургаски вуза

Много млади учители намират своето работно място в 
Бургас. Заслуга за това имат и двата университета, които 
обучават бъдещи педагози                 ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Кметът на Бургас Димитър Николов нарече откриването „исторически момент“
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС



Йорданка Ташева, доцент в 
катедра „Индустриални 
технологии и мениджмънт” 
към факултет „Технически 
науки”, Университет „Проф. 
д-р Асен Златаров“ – Бургас:

Спорно е кое от двата вида 
горива е по-замърсяващо. Най-
лошото, което може да се каже 
е, че в България имаме стар ав-
томобилен парк – най-старият 
в Европа. Това, че МПС-то е пове-
че от 10-15-годишно, дава пред-
поставки за непълно изгаряне на 
горивата. Бензинът и дизелът 
са качествени, но поставени в 
коли, произведени през 1995 го-
дина, тук вече има предпоставка 
за непълното им изгаряне. В 
единия случай бензинът дава 
летливи съединения, като метан, 
а в другия – дизелът отделя саж-
ди – нафталинени производни, 

които ползваме и в бита. Наф-
талинът е онзи бял прах, който 
поставят нашите майки и баби 
против молци. 

Трябва да разграничим въгле-
родните емисии от бензина – 
това са леки въглеводороди, 
които излитат във въздуха на 
по-голяма височина. От друга 
страна, от дизеловите горива, 
които са на по-ниска височина 
във въздуха и при един дъжд падат 
върху автомобилите. Както и 
емисии, които са по-тежки и се 
стелят във вид на фини прахови 
частици. Това е във връзка с 
факта, че бензинът и дизелът 
са горива, идващи от нефта. А 
той е смес от парафинови, цикло-
алканови и аренови въглеводоро-
ди. Нефтът има и хетеросъеди-
нения – серни, азотни и др. 
Американският учен Дек от 1987 
г. проучва кой е по-голям замър-
сител. Серните оксиди като 
група или азотните? Оказва се, 
че малко повече са азотните. 

На въпроса кой е по-замърсяващ 
– бензинът или дизелът? Да до-
вършим. Преди близо две години 
на срещата на Г8 страните член-
ки на Европа решиха до 2035 г. да 
се произвеждат двигатели с 
вътрешно горене за дизелови 
автомобили. Концернът БМВ 
единствен не предостави крайна 
дата за такова производство. 
„Мерцедес“ и „Ауди“ обявиха – 2035 
г. ще спрат производство им. Към 

днешна дата баварците все още 
не са обявили крайния си срок. В 
ерата на електромобилите и на 
хибридите сме – бъдещето, за да 
се ограничат емисиите. При 
електромобила емисиите са нула. 
При хибридите емисиите са ми-
нимални. Идеята на Европа е да 
се намалят емисиите, не само по 
отделните страни членки, но и 
като цяло. 

За неспадащите емисиии в 
сектор „Транспорт“ причината 
е големият брой коли. Истори-
чески свидетели сме колко голям 
е станал Бургас – той винаги е 
бил 4-ят по население град в 
България, но в последните годи-
ни се получава едно пренаселване. 
Ако застанете в час пик на въз-
лово кръстовище в Бургас – в 
гъстия поток от автомобили 
ще засечете такива с ямболски 
и сливенски регистрационни 
номера. Само за 24 часа Бургас 
играе ролята на вход и изход за 
работещите от двата спомена-
ти града, както и за много от 
по-близките населени места – 
Карнобат, Айтос, Поморие, Не-
себър, Созопол, Царево и т.н. 
Колко автомобила влизат и из-
лизат от областния център за 
деня не е ясно, но и с просто око 
е видно, че това допълнително 
допринася за обостряне на еко-
логичните норми в района, от 
което следва и повишаване на 
имисиите локално. 

Значителна неизправност – 
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Преминаването на за-
дължителния годишен 
технически преглед (ГТП) 
на автомобилите от сре-
дата на лятото към на-
стоящия момент е предиз-
викателство и изпитание 
пред собствениците им. 
Tестването на изправност-
та на колата се извършва 
според Наредба Н-32. Мал-
ко след влизането ѝ в сила 
се оказа, че много от МПС-
та не могат да се вместят 
в еконормите. А в нея е 
записано, че неизправно-
стите относно емисиите 
в отработените газове от 
моторните превозни сред-
ства се класифицират 
като „значителни неиз-

правности“. Което е дос-
татъчно основание колата 
да бъде спряна от движение, 
независимо че по всички 
други технически показа-
тели няма отклонения. 

Ще ви припомним, че 
заради казуса с технически-
те прегледи на колите 
правителството спешно 
вкара промени в наредбата, 
и то в онази ѝ част за от-
делените газове и срока, в 
който трябва да се от-
страни техническата не-
изправност. Проектът за 
изменение, според който 
отделяните газове няма 
да се смятат за опасни, а 
както споменахме по-горе 
за „значителна неизправ-
ност“, както и срокът за 
отстраняване на нередно-

стите по автомобила, се 
увеличава от 14 на 30 дни, 
бе качен за обществено 
обсъждане до 11 септември 
т.г. 

Към днешна дата пре-
гледите в пунктовете се 
провеждат по правилото 
– 14 дни за отстраняване 
на неизправностите и 
последващо спиране на 
автомобила от движение, 
в случай че не влезе в нор-
ми. В този краен изход от 
техническия преглед в 
„Н-32“ е разписано, че „пре-
возното средство не се 
допуска да се движи по 
пътищата, отворени за 
обществено ползване“. 
Отговорността за пре-
местването му до отстра-
няване на неизправности-

те е на водача на МПС.
„Ако автомобилът бъде 

спрян от движение, тогава 
се налага репатрак. Какви 
са глобите ли? С точност 
не мога да кажа, но не са 
високи. Ние не сме наказващ 
орган и ще цитирам по 
памет. Когато автомоби-
лът е на ваше име, глобата 
за изтекъл ГТП е около 50 
лв. В нашия пункт имаме 
върнати автомобили, не-
преминали ГТП. При бензи-
н о в и т е  н а й - ч е с т и я т 
проблем, с който се сблъск-
ваме е, че колата няма ка-
тализатор. Некачествени 
горива – друга причина – се-
риозна – за неуспешен тех-
нически преглед“, комен-
тира пред „Черноморски 

фар“ (ЧФ) Петър Тодоров 
– член на техническата 
комисия, извършваща ГТП 
в „Пападопулов Я Г“, Помо-
рие. В пункта съветват в 
тази ситуация да се зареди 
хубаво гориво – 100 октана 
и добавка. Да се покара из-
вестно време, за да се из-
чисти горивната система 
на автомобила, след което 
се провежда техническият 
преглед. „Много от колите 
не се карат на дълги раз-
стояния. Например соб-
ственикът ѝ я ползва, за 
да се придвижи до работ-
ното си място, което е на 
десетина минути път от 
дома му. Двигателят не е 
загрял, получават се на-
слагвания в изпускателна-

та система и автомобилът 
се задръства – съответно 
от сажди, отработени 
газове“, пояснява още То-
доров.

От думите на експерта 
с над 40-годишен стаж 
става ясно, че се връщат 
повече бензинови автомо-
били – „Те отделят огромни 
количества въглероден 
двуокис – отровен за чове-
ка. Дизелът отделя по-
малко. В едно затворено 
помещение, ако запалите 
бензинов двигател, отде-
лените газове ще доведат 
до фатален за човешкия 
живот край. Дизелът ще 
ви люти на очите, ще пари 
на гърлото, но няма да 
доведе до смъртен случай“. 

Цедката Н-32. Как се променят правилата за годишните технически прегледи на автомобилите

Доц. Александър Димитров, 
декан на Факултет по 
природни науки в 
Университет „Проф. д-р „Асен 
Златаров“ – Бургас: 

Не можем да определим дали 
бензинът, или дизелът е по-
големият замърсител. Сажди-
те, които се отделят от дизе-
ловите автомобили – те не са 
опасни, защото са един вид 
въглен. Но полепналите веще-
ства по тях – например смоли 
– са опасни. Вредните емисии от 
автомобилите растат въпре-
ки затегнатите стандарти в 
ЕС. Отговорът на въпроса „за-
що“ трябва да се потърси в броя 
на автомобилите, който не-
прекъснато нараства – основ-
ният проблем. Много пъти сме 
водили разговор с общинските 
власти да се ограничи, както в 

големите европейски градове, 
придвижването с автомобили 
в Централна градска част (ЦГЧ). 
В Бургас се изгради една доста 
добра схема на автобусния 
транспорт, но все още има 
улици и райони, които не са 
добре обхванати. Идеята е да 
се свържат, за да се ограничи 
движението на автомобилите 
особено в централната му част. 
Разбира се, че той не е замърсен 
само от автомобилите, а и от 
битовото горене на печки на 
твърдо гориво, структурата 
на кварталите, презастроява-
нето са предпоставка за това. 

Обръщам внимание, че пове-
чето хора не правят разлика 
какво са емисии и имисии. Най– 
просто казано: емисии – това, 
което се отделя от различни 
замърсители, а имисии – тях-
ното натрупване, това, което 
дишаме. Всеки от нас вече е 
прочел за влиянието на въгле-
родните емисии върху изтъне-
лия озонов слой, за влиянието 
на фините прахови частици. В 
Бургас имаме огромен напредък 
с намаляването им, тези които 
са 2,5 и 10 микрона. Чувстви-
телността, която имаме към 
въздуха, е огромна. Да не забра-
вяме, че тук имаме комбинация 
от различни замърсители в 
комбинация с влагата, която 
дава по-голям отрицателен 
ефект. 

МНЕНИЯ Кой е по-големият замърсител на околната среда – бензинът или дизелът?

Димомер, 
газанализа-
тор, спирачна 
система - част 
от апарату-
рата, с която 
се правят 
замерванията 
по време на 
ГТП
ФОТО: МОНИКА 
ИЛИЕВА

 Изчакващи 
ред за годишен 

технически 
преглед

ФОТО: МОНИКА 
ИЛИЕВА
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еконорма те изхвърля от пътя
Петър Тодоров разясни, 

че още при приемането на 
Наредба Н-32 специалисти 
по техническите науки от 
университети в страната, 
разбиращи материята, са 
коментирали, че ще създа-
де проблеми. Малко по-къс-
но идва и обратната връз-
ка от пунктовете за 
технически прегледи – вър-
нати в пъти повече бензи-
нови коли, заради отрабо-
тените газове, но не и 
дизелови.

„Автобус, влак, самолет 
– достъпни бяха през вре-
мето на социализма. Спом-
няте ли си, че преди години 
хората не си караха колите. 
През 80-те ги държаха пар-
кирани пред домовете си, 
покрити с брезент. За да 
се ограничи трафикът в 
градовете и да се подобри 
качеството на въздуха, 
трябва да има удобен и 
евтин обществен транс-
порт. Така че парата оти-
ва за свирката на локомо-
тива в цялата тази схема!“, 
категоричен е 61-годишни-
ят кадър. И допълва, че 
помни времето, в което 
всеки завод и фабрика са 
имали ведомствен транс-
порт.

Според друг пункт за ГТП 
към “Кю-сервиз” – Поморие, 
малко след влизането на 
Наредба Н-32 са върнали на 
първите 200 влезли за пре-
глед коли, не повече от 10. 
„Не мога да се съглася, че се 
връщат 70% от автомоби-
лите. Най-трудни са коли-
те от 2004 г., защото не са 
на реални километри и 
катализаторът в повече-
то случаи е изваден. Точно 
при тях са завишени нор-
мите на отработените 
газове. Имаш катализатор 
няма проблем; нямаш – про-
блемът е голям! Нямал съм 
случай, в който 9-10-годиш-
на кола да не влезе в нор-
мите на измерването. Го-
в о р и м  з а  б е н з и н о в и 
двигатели. Дизеловите са 
безпроблемни. При тях се 
измерват твърдите час-
тици. Те не отделят при 
работата си въглероден 

окис, няма такова изгаряне“, 
разясни опит и наблюдения 
52-годишният Димо Желев, 
ръководител на пункта. 

Той акцентира, че прак-
тически нямат върнати 
автомобили, дошли за ГТП. 
Причината – във франчай-
зинговия клон на сервиза 
затварят цикъла от услу-
ги. „И да не отговарят на 
нормите, можем да им по-
могнем. Разполагаме с 
немска машина за почист-
ване на катализатори и 
след час колата е готова 
за преглед“, обяснява Желев, 
след което насочва погледа 
ни към  канала – ще извърш-
ва технически преглед на 
току-що влязъл автомо-
бил– „Замервам този дизе-
лов автомобил. Излязъл е 
от завода на „Даймлер Бенц“ 
през 2005 г. След малко ще 
видите как всичко е в нор-
ма“.

Тук е моментът да вмъ-
кнем в темата за ГТП – ус-
пешни, неуспешни – интер-
нет съветниците. Гугъл 
прегря от критики и пре-
поръки, които да улеснят 
шофьорите при премина-
ването им през вече авто-
матичната система за 
отчитане на газовете. 
Дори и при най-новите 
бензинови коли, за които 
се предполага, че не би 
трябвало да имат пробле-
ми с катализаторите при 
прегледите, се случва нещо. 
Атанас Богданов от гр. 
Айтос, състезател по мо-
токрос и автомонтьор в 
семеен автосервиз – „Сгре-

шена е формулата за ГТП 
за бензиновите двигатели“. 

И докато цялата ситу-
ация е мегасубективна, но 
и различна за всеки от 4 
млн. регистрирани у нас 
автомобила, то сервизите 
отчитат, че проблем има. 
Пак от там коментират, 
че не били редки случаите, 
в които без катализатор 
идвал и новият внос – нямащ 
никакъв шанс да премине 
през цедката на „Н-32“. 
Шофьорите с подобни 
проблемни коли съвсем не 
чакат. И търсят заоби-
колни варианти. В интер-
нет могат да бъдат наме-
р е н и  п р е д л о ж е н и я  з а 
катализатор под наем. „Нов 
– 450 лв. депозит, 50 на ден, 
пише на бургаска обява“.  
Автомонтьори окачест-
вяват наема на катализатор 
като лоша практика. Към 
същата се причисляват и 
рециклираните катализа-
тори, защото дори и да 
преминете прегледа, рискът 
за автомобила остава. И 
съветват към бюджетна 
подмяна с нов. 

Наредба Н-32 фиксира 
погледа върху екологията 
и някак измести сериозни-
те технически параметри, 
от които зависи изправ-
ността на автомобила и 
неговото поведение на 
пътя. Това каза Стоян 
Апостолов, собственик на 
автосервиз в гр. Айтос. 
„През 90-те години хората 
от Руенско идваха с агне. 
ГТП беше като да отидеш 
при известен доктор на 

преглед. Навремето се 
проверяваше всичко по 
ходовата част – разбити 
кормилни щанги – абсурд да 
получиш стикера! Спирач-
на система беше един от 
най-честите проблеми – 
непреодолима спънка – на-
пукани маркучи, не можеш 
да минеш прегледа. В край-
на сметка, ако превозното 
средство е в много лошо 
техническо състояние, се 
залепя стикер „Спрян от 
движение!“. През 1998 г. СБА 
имаше такива правомощия“, 
коментира управителят 
на „Апостолов ауто“ и 
бивш служител в СБА. 

Има отделни сигнали, че 
въпреки електронната 
система, шофьори успяват 
да се сдобият с легален 
документ за технически 
преглед по втория начин. 
Държавната администра-
ция има различни методи 
за проверка на качеството 
на извършените прегледи 
– до 5% от преминалите 
автомобили могат да бъдат 
върнат обратно. Същест-
вува и възможността да 
бъде използван таен клиент. 

ЧФ обръща внимание, че 
пунктовете за ГТП и авто-
мобилите, които имат 
повече от един отказ се 
наблюдават от Министер-
ството на транспорта на 
РБ. Ако бъдат осигурени 
пари в бюджета, Транс-
портното министерство 
планира да купи мобилни 
лаборатории, с които да 
проверява колите за вред-
ни емисии директно на 
пътя. 

Бензинът и дизелът са два 
от най-разпространените 
видове горива, използвани 
в съвременния свят за 
задвижване на автомоби-
ли, камиони, автобуси, и 
други видове превозни 
средства. Ще ви разкрием 
тайните на бензина и 
дизела, разглеждайки 
тяхното химическо 
съставяне, процеса на 
рафиниране и как те 
влияят на околната среда 
и двигателите на превоз-
ните средства.

Химически състав

Бензинът и дизелът са 
произведени от сурови 
петролни находища, но се 
различават по своето 
химическо съставяне. 
Бензинът се състои 
предимно от въглеводоро-
ди с по-къси вериги (4 до 12 
атома въглерод), докато 
дизелът съдържа по-дълги 
вериги (8 до 21 атома на 
въглерод). Това различие в 
химическата структура 
определя много от 
техните физически и 
химически свойства – 
температура на кипене, 
вискозитета и способнос-
тта за възпламеняване.

Процес на 
рафиниране

Производството на 
бензин и дизел започва с 
процеса на дестилация на 
суровия петрол. В петрол-
ни рафинерии суровият 
петрол се нагрява и 
разделя на различни 
фракции, в зависимост от 
тяхната точка на кипене. 
Въглеводородите с 
по-ниски точки на кипене 
се използват за производ-
ството на бензин, докато 
тези с по-високи – отиват 
към производството на 
дизелово гориво. След 
дестилацията се прила-
гат различни процеси на 
пречистване и модифика-
ция, за да се подобри 
качеството на горивата и 
да се намалят вредните 
емисии.

Въздействие върху 
околната среда

Бензинът и дизелът имат 
значително въздействие 
върху околната среда, 
особено по отношение на 
емисиите на парникови 
газове. Горенето на бензин 
и дизел отделя в атмосфе-

рата въглероден диоксид 
(CO2), въглероден моноок-
сид (CO), азотни оксиди 
(NОx) и други вредни 
вещества. Тези емисии 
допринасят за замърсява-
нето на въздуха и глобал-
ното затопляне. Дизелови-
те двигатели са известни 
с техния по-висок изход на 
азотни оксиди и фини 
частици, докато бензино-
вите двигатели генери-
рат по-високи нива на 
въглероден монооксид и 
летливи органични 
съединения.

Въздействие върху 
двигателя

Бензинът и дизелът са 
разработени да отгова-
рят на специфичните 
изисквания на различните 
видове двигатели. 
Бензиновите двигатели 
използват възпламеняване 
с искра за запалване на 
гориво-въздушната смес, 
докато дизеловите 
двигатели разчитат на 
компресионно възпламеня-
ване. Тази разлика в 
механизма на възпламеня-
ване влияе на ефектив-
ността, мощността и 
издръжливостта на 
двигателя. Дизеловите 
двигатели обикновено са 
по-ефективни и издръжли-
ви, но произвеждат 
по-малко мощност за 
същия обем спрямо 
бензиновите двигатели. 
Бензиновите двигатели, 
от друга страна, предла-
гат по-висока мощност и 
по-добра ускорителна 
способност, но са по-малко 
икономични по отношение 
на горивото.

Иновации и бъдеще

С нарастващата загриже-
ност за околната среда и 
изчерпването на петрол-
ните запаси, изследвания-
та и иновациите в 
областта на горивата са 
насочени към алтернатив-
ни и устойчиви източници. 
Биогоривата, водородни-
те горивни клетки и 
електрическите превозни 
средства са само част от 
разработките, които 
обещават да намалят 
зависимостта ни от 
традиционните горива 
като бензина и дизела. 
Тези алтернативи 
предлагат потенциала за 
по-чиста, по-ефективна и 
устойчива транспортна 
система в бъдеще.

ФАКТИ

„
Ако превозно-
то средство е 
в много лошо 
техническо 
състояние, 
се залепя 
стикер „Спрян 
от движение!“. 
През 1998 г. 
СБА имаше 
такива право-
мощия“

Стоян Апостолов, 
собственик на авто-
сервиз в гр. Айтос

ФОТО: ФБ

„
Най-трудни са 
колите от 
2004 г., защото 
не са на реални 
километри и 
катализато-
рът в повече-
то случаи е 
изваден

Димо Желев, 
ръководител на 
пункт за ГТП

ФОТО: Q-СЕРВИЗ

Пунктове-
те за ГТП и 
автомобил 
с повече от 
един отказ се 
наблюдават 
от Министер-
ството на 
транспорта 
на РБ
ФОТО: МОНИКА 
ИЛИЕВА

Автомобилът 
е на канала, 

замерват се 
отработени-

те газове на 
изхода

ФОТО: МОНИКА 
ИЛИЕВА
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В Каблешково отиват на 
местен референдум

МОНИКА ИЛИЕВА

Съветниците в Поморие 
приеха единодушно пред-
ложението в град Каблеш-
ково да се проведе местен 
референдум на 5 януари 
догодина. Решението бе 
гласувано от 18 присъст-
ващи от 21 избрани общин-
ски съветници – на прове-
дената извънредна сесия 
на 12 ноември. От залата 
отсъстваха местните 
парламентаристи Христо 
Широков (ДПС-НН), Нико-
лай Буковинов (БСП) и 
Божидар Янушев (МК ЗНС).

Пред съветниците 
кметът на община Помо-
рие Иван Алексиев изрази 
твърдата си убеденост, 
че референдумът ще е 
успешен и с него ще бъде 
решено дали Малка бибер-
на-юг ще се превърне в 
кариера. От думите му 
стана ясно, че е изненадан 
от действията на Ми-
нистерството на енер-
гетиката – „темата не е 

повдигана от 11 години. 
През юли 2013 г. имаше 
подобни намерения към 
въпросния терен. Тогава 
направихме общоградско 
събрание – хората бяха 
против. И тъй като не 
съм привърженик да за-
тваряме пътища – излиш-
но напрежение, предложих 
на кмета на Каблешково 
да свикаме общоградско 

събрание, за да вървим по 
законовия път. След кое-
то стартирахме подписка 
– легитимна, и накрая 
идва референдумът. Ако 
сега Министерството на 
енергетиката не се съо-
брази, то с чиста съвест 
можем да затваряме пъ-
тища, защото явно пра-
вото в България не се 
зачита“.

Стана ясно още, че и 
сега, и преди 11 години фир-
мата, която се бори за 
концесия, е от Варна, макар 
и различна. Алексиев напра-
ви бърз анализ на ситуаци-
ята в района – „тече голям 
ремонт на Дюлинския 
проход (Варна – Дюлински 
проход – Каблешково – Бур-
гас). Предстои голям такъв 
по отсечката Ахелой – Каб-
лешково – Брястовец – от-
ново републиканска пътна 
мрежа. И след три години 
се очаква да стартира 
официално магистрала 
„Черно море“, която мина-
ва отново покрай Каблеш-
ково. Задайте си въпроса 
какво ще остане от Малка 
биберна? Населените места 
– Каблешково, Медово, 
Дъбник, Габерово, този 
баир ги пази. Ще бъдат 
оголени, подложени на 
силни ветрове, хората ще 
бъдат изселени. Ако това 

е целта, да обезлюдим ра-
йона – тогава защо говорим 
за демографски кризи и как 
да ги преодолеем. Бизнесът 
трябва да създава условия 
за развитие на хората, а не 
да затрива региони“.

В района има две 
защитени зони и Via 

Pontica – абсурдни 
инвестиционни 

намерения! Щ,е доведат 
до екокатастрофа?

„Черноморски фар“ об-
ръща внимание, че мате-
риалът, който ще се доби-
ва при въпросната концесия, 
е взривена скална маса – 
основата на всички пъти-
ща. На 5 км от Каблешково 
е кариера Бата. „Но едно е 
да купуваш камъните, 
друго е да ги добиваш“, 
акцентира кметът на 
Поморие. 

Алексиев припомни, че в 
района има две защитени 
зони и Via Pontica – вторият 
по значимост миграционен 
път на дивите птици в 
Европа, както и довеждащ 
водопровод. При това по-
ложение възниква въпросът, 
не е ли абсурдно да се реа-
лизира инвестиционното 
намерение и няма ли да 
доведе до екологична ка-
тастрофа?

По време на извънред-
ното заседание бе приета 
декларация, в която от-
правя и апел към Минис-
терството на енергети-
ката да преразгледа 
заявеното инвестицион-
но намерение, както и да 
взема под внимание нео-
добрението на местните 
хора и Общинския съвет, 
както и отрицателното 
становище на Община 
Поморие.
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„Да“ или „не“ на каменна кариера в Малка биберна. Граждани решават на 5 януари догодина

ОБЯВА

Къмпинг в гр. Китен търси да назначи КАМЕРИЕРИ/КИ

ИЗИСКВАНИЯ КЪМ КАНДИДАТА
- Опит на подобна позиция (не е задължителен )
- Сръчност, прецизност, енергичност и коректност
- Дисциплинираност и организираност
- Високи стандарти за чистота
- Усмихната и приветлива личност

НИЕ ПРЕДЛАГАМЕ:
- Трудов договор
- Работа в утвърден колектив
- Осигурено настаняване и ваучери за храна
- Осигуряване върху реален доход

Месторабота гр. Китен

Ако проявявате интерес към позицията, моля изпратете авто-
биография на адрес: iffavorit@abv,bg

ОБЯВЯВА:
Открита тръжна процедура за провеждане на публичен търг с явно наддаване за отдаване под аренда на 

следните земеделски имоти от общински поземлен фонд – частна общинска собственост, а именно:

№ Населено място Имот местност Площ дка НТП Категория АОС
1 Топчийско 72864.65.16 Юрт Уджу 22,383 Изоставена орна земя 9 4421

ІІ. Определям средните задължителни параметри за провеждане на търга:
1. Дата, час, начална тръжна цена и размер на депозит за участие

№ Населено място Имот Дата на 
провеждане 

Час на про-
веждане 

Начална тръжна 
арендна цена за 

1 СГ (лв)

Депозит за участие в насро-
чения търг (30 % от начална 

тръжна цена)
1 Топчийско 72864.65.16 29.11 16.00 246,21 73, 86 

2. Срок за отдаване под аренда на имота– 25 (два-
десет и пет) стопански години.

3. Срок за създаване на насаждения – 4 (четири) 
стопански години, считано от датата на сключване 
на договора 

4. Заплащане на арендната вноска за 5 (пет) сто-
пански години  за имота– в 10 ( десет) дневен срок 
от подписване на договора 

5. Определеният  депозит в размер на 30% от начал-
ната тръжна цена за имота, предмет на търга се внася 
в касата на Общината или по банков път по сметка 
BG72BUІN95613300506178, банков код: BUІNBGSF  към 
Алианц Банк България АД до 16.00 ч. на 28.11.2024 г.

6. Насроченият търг да бъде проведен от нарочна 
назначена комисия в стая № 22 на Общинска адми-
нистрация.

7. Срок за подаване на заявления за участие – до 
16 ч. на 28.11.2024 г. в административната сграда на 
Община Руен. 

8. Оглед на имота може да бъде извършен до 
28.11.2024 г. включително след подаване на молба 
до кмета на Общината.

Определя следните задължителни документи за 
участие:

1. заявление свободен текст;
2. копие от документ за регистрация /Решение за 

вписване в Търговския регистър/;
3. удостоверение за актуално състояние – за ЕТ и ЮЛ;
4. удостоверение за ЕИК/БУЛСТАТ
5. копие от личната карта за участниците – физи-

чески лица;
6. пълномощно с нотариална заверка, когато се 

участва чрез пълномощник;
Телефон за контакти – 05944/6233, вътр. 122

АХМЕД МЕХМЕД
КМЕТ НА ОБЩИНА РУЕН

Кметът на гр. Каблешково Ивайло Душев (вляво) и кметът на 
община Поморие Иван Алексиев (вдясно), който изрази твърда-
та си убеденост, че референдумът ще е успешен

Председате-
лят на ОбС –  

Поморие 
Адам Адамов 

(в средата) 
изчита де-

кларацията 
в подкрепа на 
жителите на 

гр. Каблеш-
ково

ФОТО: МОНИКА 
ИЛИЕВА

ОбС – Поморие 
решава на 
извънредно 
заседание да 
се проведе  
референдум 
(на преден план 
Сезгин Кадил и 
Бейхан Муста-
фа от АПС)
ФОТО: МОНИКА 
ИЛИЕВА

ОБЯВА

На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за 
извършване на оценка на въздействието върху околната среда, 
се уведомяват всички заинтересовани лица относно инвестицион-
ното предложение: 

Жилищна сграда  в кв.16, УПИ XVІІ-130, кв. Каменар гр. Помо-
рие  

Възложител на проекта е: Христо Благоев Благоев

ОБЯВА

На основание чл.4 ал.2 от 
Наредбата за условията и реда 
за извършване на оценка на 
въздействието върху околната 
среда, се уведомяват всички 
заинтересовани лица относно 
инвестиционното предложение: 

Селскостопанска сграда  в  
ПИ 18229.4.238, м. “Речката“, 
с. Гълъбец, общ. Поморие  

Възложител на проекта е:   
Наско Христов Георгиев

ОБЯВА

Продавам джип Нисан 
Навара, 2011 год., дизел, 

2,5 мотор. Цвят черен. 
Нов внос, в перфектно 

състояние. 

Цена 16 500 лв.
За контакт: Димо Ангелов, 
с. Люляково, общ. Руен, 

тел. 0887795214

За реклама: 056 825 435, 0878 424 698 • www.faragency.bg



Още поводи за празнуване имаха карановци – храмовият празник на 132-годишната 
църква „Св. Архангел Михаил“ и 50 години детска градина в Караново

15 – 21 НОЕМВРИ 2024   I   БРОЙ 686 ОСНОВАН НА 14 АПРИЛ 1924 Г.ИЗДАНИЕ НА ОБЩИНА АЙТОС

692 години празнува 
село Караново на Архангеловден

С тържествена св. 
литургия, отслужена 
от протойерей Ромил, 

предстоятел на храм „Св. 
Димитър“ в Айтос, започ-
наха тържествата за 
тройния празник на село 
Караново. На 8 ноември, 
Архангеловден, карановци 
честваха храмовия празник 
на 132-годишната църква 
"Св. Архангел Михаил" и 
празника на родното село. 
Още един повод за празну-
ване имаха жителите на 
селото – 50 години от от-
криването на детска гра-
дина в Караново. Да уважат 
тържествата дойдоха 
зам.-кметът на община 
Айтос Калоян Калоянов, 
директорът на ДГ „Здравец“ 
Мима Лавчиева, бивши 
учители в детската гра-
дина и много айтозлии с 
карановски корен.

Карановци пазят тра-
дицията на местния събор, 
на този ден задължително 
има дълги хора и курбан за 
здравето и благополучието 
на местните. Екипът на 
кмета на селото Николай 
Ненков, секретарят на 
читалището Тодорка Ди-

мова и сърцати добровол-
ци се заеха с организацията 
на празника, който от 
църковния храм се пренесе 
на откритата сцена пред 
читалището.

Ритуалната гозба беше 
осветена от протойерей 
Ромил, с пожелание към 
Ненков „да води Караново 
и карановци към още успе-
хи“. От името на екипа на 
кмета Васил Едрев зам.-

кметът Калоян Калоянов 
поздрави жителите на 
селото и изрази почитта 
си към първосъздателите 
на селото с 692-годишна 
история, към дарителите, 
строителите на храм "Св. 
Архангел Михаил" и към 
всички учители, които в 
продължение на половин 
век са обучавали и възпи-
тавали карановските деца. 

И кметът на селото 
Николай Ненков поздрави 
местните. „Вярвам, че 
днешният голям празник 
ни обединява. Нека докажем, 
че можем да бъдем единни, 

истински и човечни. Нека 
искрено да вярваме в едно 
по-светло бъдеще за на-
шето скъпо Караново. И 
нека с общи усилия да го 
превърнем в едно по-добро 
място за живеене! Защото 
това е нашият роден край, 
нашият дом, нашите спо-
мени, нашият живот. И 
като хора, които любят, 
тачат и милеят всичко 
родно, сме длъжни да вър-
вим стъпка по стъпка 
напред. С постоянство и 
любов да правим всичко по 
силите си за родното село“, 
каза в празничното си 
обръщение, кметът Ни-
колай Ненков.

Участниците в празнич-
ната програма бяха много. 
Жители и гости аплоди-
раха децата от детската 
градина, местните съста-
ви на читалището в Кара-
ново, Танцовия клуб с ръ-
ководител Нели Ненкова, 
Състава за изворен фолк-
лор на НЧ „Васил Левски 
1869“ – Айтос, ТШ „Тиара“ 
с ръководител Златина 
Колева. А по стара тради-
ция, хорото на Архангелов-
ден поведе кметът на се-
лото.

НП

След проучване, направено от 
Сливенска митрополия за 
възникването на село 
Азаплий (Караново) през 1972 
г., местните узнали, че 
живеят в едно от най-стари-
те населени места в 
България. Началото е през 
1332 г. – около 30 български 
семейства се заселват в м. 
Юртата, на няколко 
километра югозападно от гр. 
Айтос. Селото носи името 
Караново от 1934 г. Защо 
точно Караново? Възрастни 
хора разказват, че по това 
време в района е върлувала 
тежка болест, погубила 
много хора. Наричали я 
„каран“ или „черна болест“. 
От там и името – Караново. 
По време на робството 
селото се управлявало от 
Осман бей. По името на 
трите му жени и до днес са 
запазени наименования на 
местности около селото – 
Фатмелика, Фиерлъка, 
Инджирлика. От това време 
са известни и няколко големи 
български рода: Радиоловите, 
Чочооловите, Урумовите, 
Камбурските, Терзийските, 
Яланджиите и др. 
През 1875 г. е открито 
смесено училище до четвър-
то отделение с двама 
учители, които водели слети 
класове от 54 ученици. През 
1921 г. учителите са: Добра 
Дрезова, Георги Далакчиев, 
Мария Василева и Жейна 
Жечева. Тогава се открива и 
пълно основно училище. 
Най-дългогодишни учители в 
селото са Иван и Гина 
Узунови и Ганчо Пехливанов, 
който е и най-дългогодишни-
ят директор на училището. 
За съжаление, през 2007 г. 
училището е закрито поради 
недостатъчно ученици. През 
1974 г. е открита целодневна 
детска градина с директор 
Калинка Камбурова. Най-дъл-
гогодишният педагог в 
градината е Златка Панчева. 
Другото духовно средище е 
читалището, открито през 
1928 г. Група ентусиасти 
внасят по 15 лева членски 
внос, за да дадат начален 
тласък на възрожденската 
институция. На първото им 
заседание се решава читали-
щето да носи името 

„Светлина“, избира се и 
ръководство. Председател е 
Неделчо Вълчанов, зам.-пред-
седател Въльо Николов, 
секретар Иван Тенев Узунов. 
Броят на читалищните 
членове в началото е 30, до 9 
септември 1944 г. нараства 
на 64, а след тази дата – на 
138. През 2022 г. читалищни-
те членове са 180. Самодеен 
колектив към читалището 
поставя и първата си пиеса 
– „Мнимият болен“, която е 
представена на 21.11.1931 г. 
Това става вечерта на 
селския събор на местните 
учители. През 1938 г., 
роденият в с. Караново, първи 
кмет на Бургаската комуна 
– Петър Житаров, дарява 
книги на читалището на 
стойност 5 хил. лева. 
Настоящата сграда е 
построена през 1966 г., а 
читалището носи неговото 
име. Най-дългогодишен 
секретар-библиотекар е 
Тодорка Иванова. 
На 3 май 1892 година е 
положен основният камък на 
църковния храм „Св. Архангел 
Михаил“. Избрано е първото 
църковно настоятелство в 
състав Нено Христов, Гани 
Стоянов, Стамат Костов, 
Коста Тодоров. Обзавеждане-
то на църквата е също от 
дарения на местните хора – 
Костадин Караиванов, Кольо 
и Яно Димчеви, дядо Богдан 
Златанов, Стоян Тодоров, 
Ради Великов и др. Църквата 
носи името на „Свети 
Архангел Михаил“ – в негова 
чест всяка година на 8 
ноември в селото се устрой-
ва събор. 
След Освобождението от 
турско робство селото е 
обявено за община, в чийто 
състав влизат селата 
Чукарка, Драганово, Вратица, 
Винарско, Малка Поляна, 
Пирне и Кръстина. В края на 
1944 г. в селото се открива 
Здравно-акушерска служба, 
която се мести в различни 
частни домове, поради липса 
на постоянна сграда. Такава 
сграда е построена през 1985 
г. с кабинет за лекар, 
стоматолог и акушерка. През 
1963 година Караново е 
водоснабдено и във всеки дом 
има питейна вода.

Щрихи от историята на  
най-старото село в община Айтос

132 години празнува право-
славният храм в Караново

Детската градина в Караново от 50 години е филиал на  
ДГ „Здравец“ – Айтос    ФОТО: НП

Както всяка година – много фолклорни състави на празника Много айтозлии с карановски корен дойдоха на празника

По традиция 
кметът на 
селото поведе 
хорото
ФОТО: НП
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Изцяло обновен е кабинетът по български език и литература в училището

КРАСИМИРА СОТИРОВА

Учениците в село Кара-
георгиево ще изучават 
български език и литера-
тура върху чинове с лико-
ве и мисли на известни 
български личности – по-
ети и писатели като Па-
исий Хилендарски, Иван 
Вазов, Христо Ботев, 
Алеко Константинов, 
Йордан Йовков, Елин Пелин 
и др. Чиновете са закупени 
по Национална програма 
„Осигуряване на съвремен-
на, сигурна и достъпна 
образователна среда“. 
Кабинетът разполага още 
с екран за проектор, стой-
ки за табла, както и с 
десетки табла, свързани 
с материала по български 
език и литература в про-
гимназиален етап. 

За учениците са закупе-
ни много помагала и посо-
бия, които ще им бъдат 

полезни в часовете по БЕЛ 
от 5 до 7 клас. По стените 
на новия кабинет са ока-

чени десетки портрети 
на български личности, 
оставили следа в нашата 

история. Всички те, както 
и помагалата, са закупени 
със средства по НП „Оси-

гуряване на съвременна, 
сигурна и достъпна обра-
зователна среда“.

На чинове с ликовете на известни личности 
се обучават учениците в Карагеоргиево 

ОБЯВА

ПГСС „Златна нива“, град Айтос, ул. „Славянска“ №50, приема оферти 
за ремонт на две класни стаи за изграждане на: „STEM център – съвкупност 
от 2 интерактивни кабинети по направленията: Природни науки и Матема-
тика и Информатика” по Механизма за възстановяване и устойчивост, във 
връзка с одобрено предложение за изпълнение на инвестиция № BG – RRP 
– 1.015 – 1361.

Офертите се получават в запечатан, непрозрачен плик, в срок до  16.00 
часа на 02.12.2024 г. Документите за участие могат да се изтеглят от 
сайта на училището – http://www.pgss-aitos.org.

Извършването на СМР не трябва да пречи на учебния процес в гимна-
зията.

Огледи на обекта – всеки работен ден от 08.00 часа до 16.30 часа. 
За допълнителна информация - тел.: 0888206682.

ОБЯВА

ПГСС „ Златна нива“ гр. Айтос, ул. „Славянска” № 50, обявява процедура 
за събиране на оферти с предмет: доставка и монтаж на алуминиева врата 
- цвят златен дъб, алуминиева каса, дръжки и заключваща се брава,  и об-
ръщане на врата, с размер на вратата - ширина 115 см и височина 215 см.

Офертите се получават в запечатан, непрозрачен плик, в срок до 16:00 
часа на 22.11.2024 г.

Оглед на обекта – всеки работен ден от 08.00 часа до 16.30 часа.
За допълнителна информация – тел.: 0888206682

ОБЯВЛЕНИЕ
За инвестиционно намерение

Земеделският производител Димитър Долапчиев обявява инвестицион-
но намерение – засаждане на малини в землището на село Пирне, община 
Айтос, местност „Дере Бою“, на площ 3571 кв. м., на три съседни парцела.

ОБЯВА ЗА СВОБОДНО 
РАБОТНО МЯСТО

Община Айтос
Общински център за социални и 

здравни услуги /ОЦСЗУ/ 
Обявява свободна позиция: 

Медицинска сестра - 1 щатна бройка  
в яслена група към детска градина

Образование: висше - медицинско
Минимална образователна 

степен: бакалавър
Област на висше образование:  

здравеопазване и спорт, здравни грижи
Професионална квалификация: 

„медицинска сестра“, „акушерка“ 
„лекарски асистент“ или „фелдшер“.

Назначение: трудово правоотно-
шение,  чл.67, ал.1, т.1 от  КТ,  във 
връзка  с  чл.70  ал.1, ал.2 от КТ/в 
полза на работодателя/

Необходими документи:
- Заявление /до ръководителя/ - 

по образец;
- Автобиография – CV;

- Копие от документ за завършено 
образование;

- Копие от документи за допълни-
телна квалификация (при наличие);

- Декларация за обработка на 
лични данни (по образец);

-  Копие на трудова книжка
Начин на провеждане на под-

бора: по документи и събеседване.
Избраните кандидати ще бъдат 

поканени на събеседване.
Основни задължения на 

длъжността:
Организира и провежда медицинската  

и възпитателната дейност  в яслената 
група; Отговаря за цялостната работа 
в поверената и група.

Документи се подават от 05.11.2024 
г. до 18.11.2024 г. от 08.30 ч. до 
12.00 ч. и от 12.30 ч. до 17.00 ч. 
в работни дни в деловодството 
на ОЦСЗУ- гр.Айтос, ул. Васил 
Левски № 5. 

Тел. за връзка: 0893 636 078; 
0558 2 56 30

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКИ ЦЕНТЪР ЗА СОЦИАЛНИ И ЗДРАВНИ УСЛУГИ

8500 гр.Айтос ул.” В.Левски”  № 5 тел. 0558/ 2- 56-30, 2-21-74 
e-mail: ocszu@aytos.bg

Няма как да си неподготвен, ако от чина 
те гледа… Алеко Константинов

Много градски училища нямат толкова добре уреден 
кабинет по български език и литература

Учебната среда се отразява и на оценките 
ФОТО: КРАСИМИРА СОТИРОВА

Проектът е по новата 
програма на ММС – 
„Спортен час 2024“

За първи път в община 
Айтос тази година баскет-
болен клуб „Вихър“ спечели 
проект по нова програма на 
Министерството на мла-
дежта и спорта – „Спортен 
час 2024“. Програмата се 
изпълнява в рамките на 
учебната 2024/2025 година, 
а проектът на БК „Вихър“ 
е насочен към деца от пре-
дучилищна възраст. Целта 
е децата да бъдат насърча-
вани към здравословна фи-
зическа активност и зани-
мания със спорт. 

От началото на учебната 
година баскетболен клуб 
"Вихър" с треньор Дечо 
Коешинов изпълнява про-
екта. Заниманията се водят 
от 1 октомври т.г., с деца 
от най-новата детска гра-

дина в град Айтос – „Слънце“, 
в която има изключително 
добри условия за спорт.

Общо 30 са децата, вклю-
чени в проекта. Сформира-
ни са три детски групи с по 
10 деца, с които занимани-
ята се водят по график. 
Всяка седмица в понеделник 
и сряда, в спортния салон 
на детската градина, с две 
от групите се водят по 
30-минутни занимания. В 
дните вторник и петък се 
провеждат заниманията с 
третата група.

Емоционално и с много 
желание децата учат азбу-
ката на баскетбола, а ро-
дителите дават пълната 
си подкрепа за заниманията 
със спорт от ранна детска 
възраст. Проектът по 
Програмата на ММС про-
дължава до края на м. май 
2025 година.

НП

Децата на ДГ „Слънце“ учат 
азбуката на баскетбола по проект 

на БК „Вихър“ – Айтос

Занимания с децата води баскетболната легенда Дечо Коешинов Малък баскетболен кош за малките баскетболисти

Упражненията са част от подготовката         ФОТО: БК „ВИХЪР“ (АЙТОС)



Образователна програма на ВСС и МОН „Съдебната власт – информиран 
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По изключително инте-
ресен и атрактивен 
начин, с помощта на 

високите технологии при-
ключи образователната 
учебна 2023/2024 година на 
Районен съд – Айтос и СУ 
„Христо Ботев“ – Айтос по 
Образователната програма 
на ВСС и МОН – „Съдебната 
власт – информиран избор и 
гражданско доверие. Отво-
рени съдилища и прокурату-
ри“. Заключителният куиз, 
който организираха двете 
институции, всъщност сло-
жи началото на новата об-
разователна 2024/2025 годи-
на. Съвместната им работа 
по Програмата, която стар-
тира като пилотна през 
есента на 2014 г., продължава 
за поредна десета година.

Ученици от 12А и 12Б клас 
на училището с ръководител 
Николай Димитров използ-
ваха учебната платформа 
Kahoot, за да организират 
куиза (викторината), между 
двата отбора на дванадесе-
токласниците. Въпросите 
се задаваха в реално време, 
програмата отчиташе от-

говорите и точките. Препо-
давателят Николай Димитров 
беше подготвил предвари-
телно въпросите. По думите 
на районен съдия Мария Ду-
чева – административен 
ръководител, председател 
на РС-Айтос, въпросите са 
трудни, на ниво втори-тре-
ти курс, специалност право 
във висшите училища. Заед-
но със съдия Дучева, надпре-
варата на гимназистите 
проследиха зам.-кметът на 
община Айтос Калоян Кало-
янов, Пенка Кирязова – дирек-
тор на СУ „Христо Ботев“, 

и магистрати от айтоската 
съдебна институция.

Зам.-кметът Калоян Ка-
лоянов подчерта значението 
на програмата за формиране 
на правната грамотност на 
младите хора. „Тази област 
е изключително важна, защо-
то е възможно да се наложи 
да търсите правата си. А 
който не знае правата си, 
няма как да ги търси. На 
всички пожелавам здраве, а 
тези, които са избрали пра-
вото – успешно да се реализи-
рат. Това е една изключител-
но интересна материя, която 

дава възможност да изберете 
различни професии“, заяви 
пред гимназистите зам.-кме-
тът и добави честитка за 
празника към именниците.

„Подготовката ни отне 
три седмици. Радвам се, че 
възпитаниците на СУ „Хрис-
то Ботев“, въпреки трудни-
те въпроси, се представиха 
отлично“, заяви Димитров. 
Преподавателят по история 
получи специална награда от 
районен съдия Мария Дучева 
за изключителната всеот-
дайност и отговорно отно-
шение към темите и дейност-

ите по Образователната 
програма.

И Председателят на РС - 
Айтос Мария Дучева беше 
приятно изненадана от зна-
нията на учениците. „Всички 
онези, които говорят, че 
няма умни и талантливи 
млади хора в България, далеч 
не са прави. Готова съм да ги 
опровергая във всеки един 
момент. Заради Вас имаме 
стимул да работим и да про-
дължаваме да работим по 
програмата, защото виждаме, 
че всяка следваща година 
идват все по-амбициозни и 

все по-умни млади хора, които 
искат да учат. Ние сме гото-
ви да помогнем с каквото 
можем, но най-важно е Ваше-
то желание. Аз виждам, че 
Вашето желание не само не 
намалява в годините, напро-
тив – интересът към програ-
мата продължава да расте“, 
обърна се съдия Дучева към 
дванадесетокласниците.

За първото място в куиза, 
за изключителното старание 
и добрата си подготовка, 
членовете на екипа на 12Б 
клас получиха специални по-
даръци. Награди имаше и за 
екипа на 12А, който зае вто-
рото място в надпреварата 
за правни знания. На всички 
абитуриенти на СУ „Христо 
Ботев“ Районният съд – Айтос 
подари Конституцията на 
Република България.

След емоционална фото-
сесия гимназисти признаха, 
че с много интересни съв-
местни инициативи на РС - 
Айтос и СУ „Христо Ботев“, 
Програмата вече се ползва с 
особена популярност сред 
младежите в Айтос.

НП

Правен куиз на финала на образователната година 
на Районен съд – Айтос и СУ „Христо Ботев”

Четири мача за школата 
на ФК „Вихър“ (Айтос) 

– без загуба

Само в един ден – 9 ноември, 
футболната школа на „Ви-
хър“ доказа, че в Айтос 
растат талантливи поко-
ления – юношите и децата 
играха четири мача, без 
нито една загуба. Юношите 
младша възраст с треньор 
Милен Минчев постигнаха 
равенство срещу „Звездич-

ка“ – 3:3. Зрителите се рад-
ваха на добрите попадения 
на голмайсторите на „Вихър“ 
Денис Шишманов – два гола 
и Димитър Димитров – един 
гол.

Децата на Милен Минчев, 
набор 2010 - 2011 г също 
постигнаха равенство сре-
щу силния отбор на Поморие 
– 2:2, с голмайстори Юмер 
Юмер и Мерт Салиев. По-
малките „вихрушки“ от 
набор 2013 г. с треньор 
Димчо Данов се наложиха 

над връстниците си от 
Поморие с 3:2 А още по-мал-
ките възпитаници на Дим-
чо Данов, набор 2015 г., по-
бедиха „Равда“ с огромно 
превъзходство и резултат 
15:1.

На следващия ден, в не-
деля, на 10 ноември, мъжки-
ят отбор на „Вихър“ госту-
ва в Долно Езерово на 
отбора на „Черноморец II“, 
Бургас. Мача, както винаги 
коментира Станимир Генев. 
„Доста привлекателен за 

гледане спектакъл, но за 
съжаление „Вихър“ загуби 
срещата. Много положения 
пред двете врати, спасява-
ния на вратарите и пропус-
ки на полевите играчи. През 
второто полувреме отборът 
на „Вихър“ беше почти ед-
ноличен господар на терена 
и отправи голям брой удари 
към и във вратата на дома-

кините от „Черноморец“, 
но както се казва: „като не 
вкарваш, ще ти вкарат", и 
за съжаление с гол от явна 
засада в първото полувреме 
и гол при една от малкото 
атаки на домакините през 
второто полувреме загуби-
хме мача с 2:0“, коментира 
футболния двубой Генев. 

Тази седмица мъжкият 

тим има домакински мач 
срещу също толкова силен 
и млад отбор – „Бургас Спорт“, 
на 16 ноември, в събота, от 
14:30 часа на Градския ста-
дион „Крум Делчев“. Пока-
ната е към феновете, с на-
деждата „вихърци“ да 
повторят добрата си игра 
и да се поздравят с победа.

НП 

В Айтос расте талантливо футболно поколение

Образовател-
ната програма 

се радва на 
интереса на 

дванадесе-
токласниците 

от СУ „Хрис-
то Ботев“ с 

ръководител 
Николай Дими-

тров

Победителите от 12Б клас               ФОТО: НП

Зам.-кметът Калоян Калоянов подчерта значе-
нието на програмата за формиране на правната 
грамотност на младите хора

Районен съдия Мария Дучева – администра-
тивен ръководител, председател на РС – 
Айтос, връчи наградите на екипа победител

Мъжкият отбор на „Вихър“ срещу „Черноморец ІІ“                       ФОТО: ФК „ВИХЪР“

Набор 2010 - 2011 г. Юноши младша възраст



В малкия град талантливите нямат привилегията да са 
известни, но това не значи, че са по-малко талантливи
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За Петя Красимирова или за изкуството да бъдеш творец
Предвид част от недоверчи-

вата и своенравна публика, голя-
мо предизвикателство е да пишеш 
за Петя Красимирова и нейното 
ART STUDIO 1, което само преди 
дни отпразнува своята първа 
годишнина. Но тези, които вярват, 
че можеш да посветиш, ако не 
целия, то поне част от живота 
си на една кауза, ще прочетат и 
между редовете възхищението 
от таланта на тази крехка на 
вид айтозлийка. 

Петя е единственият тотал-
но преобразен човек, когото по-
знавам. Преобразен от огромното 
желание да твори и непрекъснато 
да надгражда наученото и напра-
веното от ръцете ѝ. Това изклю-
чително отдадено на работата 
си момиче започна творческия си 
път с техниката декупаж. С го-
дините надскочи всички граници 
на декупажа, опознала себе си и 
тайните на приложното изкуство. 
Днес Петя сякаш следва съвета 
на големия Ластман към творците: 
„Заемай се само с ония задачи, 
които ти налага собственото 
сърце!“ И Петя следва сърцето 
си, независимо от хорското мне-
ние.

Вярвам, че хора като Петя 
Красимирова имат мисия. Защото, 
определящото да си творец е 
талантът. Помагат стремежът, 
трудолюбието, всеотдайността 
ѝ към онова, което най-добре 
може да прави – да предизвиква, 
да търси, да открива, използвай-
ки сръчността и интелекта си. 
Прави го не за себе си – за другите. 
А в името на собственото си 
удовлетворение –  открива кра-
сивото. Нещо повече – Петя не 
познава статиката, тя има дух 
на откривател и неспирното 
желание да преоткрива познание-
то.

Сряда е денят за деца от 5 до 
7 години, за свободни занимания. 
Учат началните стъпки в при-
ложното изкуство. Най-малкият 
в работилничката е на 4 години, 
другите – на 5 и на 6, но вече от-
ворили сетивата си за изкуство-
то. „Което означава, че задачите 
не трябва да са лесни. Тази сряда 
ще учим няколко техники в едно 
– рисуване върху платно, целта е 
да научат какво е основен цвят. 
Тематиката ще бъде есенна, вече 
подготвям материалите – тиква, 
листа от различни дървета с 
различни нюанси“, разказва Петя 
за поредната си среща с децата в 
Арт студио 1, на айтоската ули-
ца „Станционна“.

Виждам амбицията, мотива-
цията и неумората ѝ да учи. 
Търси и участва в онлайн и при-

съствени курсове, обучения и 
мастър класове. Не прегаря же-
ланието ѝ да гледа и се учи от 
опита на вдъхновяващи и успеш-
ни личности. За Петя това не е 
просто теория на изкуството, 
това са методи, техники, похвати, 
които с огромна страст прилага 
в практиката. Съчетани с ар-
тистизма, финеса и естетиката 
ѝ на творец, който по 12 часа в 
денонощието е буквално потопен 
във всяка малка тънкост на ра-
ботата си.

При Петя винаги виждам нещо 
ново. Сред десетките произведе-
ния на изкуството погледът ми 
спира върху малък скрин с изящни 
орнаменти. Изработката явно 
изисква много усет и техники. В 
същия винтидж стил Петя е 
проектирала и изработила още 
красоти, и нощна лампа, истинско 
бижу. Не можеш да откъснеш 
поглед от този „ансамбъл“ и ти 
се иска непременно да му намериш 
място в дома си. „Когато видя 
нещо красиво, ми се иска да мога 
да го направя. Опитвам се, уча се, 
докато го постигна. Сега съм се 
запалила по стъклопис“, разказва 
още Петя, и ми показва стъкле-
ните чаши, ръчно изрисувани със 
специална позлата. На един от 
рафтовете стоят и чаши с уни-
кални рисунъци от сребро – смай-
ващо красив подарък за наздрави-
ца на младоженци или за много 
близък приятел. 

Който има око за красивото, 
ще забележи фината майсторска 
изработка и че всяка чаша, посво-
ему красива, е различна от други-
те. Разглеждам експозицията на 
Петя и си мисля, че в града ни 
талантливите нямат привиле-
гията да са известни. Ако студио 

като това, превърнато в излож-
бена зала, е в големия град, със 
сигурност би спечелило признание. 
И в него щеше да се влиза на пръ-
сти.

Ателието е на двайсетина 
стълби от тротоара пред сгра-
дата, и който желае, винаги може 
да го посети и да избере нещо за 
себе си. Това е отговорът на 
Петя на предложението ми да 
открие магазин, за да видят 
тази красота повече хора. Влю-
бена е в студиото си, това е 
нейният свят, нейната запазена 
марка. В съседство е стаята-
работилница с огромна тераса, в 
която посреща децата и младите 
дами, запалени по декупажа, ри-
суването и като цяло – по при-
ложните изкуства.

Не мога да откъсна поглед и 
от иконите, изработени с благо-
словението на отец Ромил. „Все-

ки ме пита дали ги рисувам. Ако 
трябва да обясня как се случват 
тези икони – истината е, че не 
мога да кажа. Самата аз не мога 
да си обясня. Имам си техника и 
от първия път, в който о. Ромил 
ми е казал: „прави“, иконите прос-
то се случват“, признава талант-
ливата дама. Естествено, и аз не 
зная как точно са изработени, но 
и досега са пред очите ми изящ-
ните линии от иконите на Исус 
Христос Вседържител, Св. Бого-
родица Неувяхващ цвят, Св. Ди-
митър, Св. Богородица Скоро-
послушница, Св. Лука Кримски и 
много др., за които Петя ми 
разказва с много патос и познания.

И сякаш над всичко това стои 
изгарящото желание на Петя да 
предаде на децата любовта си към 
изкуството, към всяка техника, 
към всеки детайл. Като начало, 
иска да ги научи да обичат мате-

риалите, с които работят. По-
мага им да намерят своето „лю-
бимо нещо“, да упорстват и 
никога да не се отказват. „На мен 
самата изкуството ми даде мно-
го и продължава да ми дава. През 
това лято завърших курс по арт 
терапия, която несъзнателно 
дотогава съм прилагала в прак-
тиката. След обучението осъзнах 
силата на изкуството да лекува 
– чрез атмосферата, материали-
те, цветовете, техниките. Няма 
друг, по-уникален начин, с който 
да изразиш себе си. И за всичко 
това е нужно много търпение. 
Когато работя с деца, наблюдавам 
реакциите им – един ден искат да 
рисуват с розово, на следващата 
работилница – със синьо. Арт 
терапията ми даде сетива да 
опозная настроенията им. Започ-
наха да се отпускат, да споделят. 
С тези, с които работя постоян-
но, вече изразяват себе си чрез 
цветовете, по-спокойни са и 
търпеливи, развиват въображе-
нието си, мислят, предлагат. 
Защото срещите ни с децата са 
не просто „да изработим нещо“, 
а да се потопим в магията на из-
куството“, обяснява още ай-
тозлийката.

А магията?! Тя е в знанията, 
които децата получават за пред-
мета на изкуството, който из-
работват. Тя е във всеки мате-
риал, във всяка техника и в 
огромното удовлетворение от 
резултата. И тук ще добавя само 
щрих, за да усетите магията. 
Докато връстниците на 4-годиш-
ното момиченце от работилнич-
ката на Петя не са и чували за 
„Лешникотрошачката“, малкото 
дете не само може да изработи 
прекрасна стенна картина, но и 

да ви разкаже всичко за приказния 
балет по музика на Чайковски.

„Всички дейности, свързани с 
приложните изкуства развиват 
не само таланта, но и ума на де-
тето. Затова е и толкова важно 
то да има време, пространство и 
добре подбрани материали, с 
които да твори“, категорична е 
Петя, която към всичко това 
добавя отличен професионален 
подход и топло приятелство с 
малчуганите. Работилничките 
на Петя стимулират у малките 
креативността, свободата и 
отношението към изкуството и 
формират естетически усет. 
Нещо, за което мечтае всеки 
отговорен родител.

Петя също е родител и не без 
основание се гордее с дъщеря си 
Даяна. „Ние рисуваме всички – и 
вуйчо, и майка ми, и дядо ми, но 
Даяна е истинският талант. От 
малка е много артистична, у нас 
бурканчето с бои и четки винаги 
стои на шкафа. Давам ѝ пълна 
свобода, рисува непрекъснато, 
сега е запалена по рисуването на 
дрехи. Сама си набавя бои, флумас-
тери, има свои идеи, върху които 
работи и резултатът е уникален. 
Тя е само на 17 години, но има свой 
стил, свой поглед върху изкуство-
то, прави това, което ѝ харесва, 
което харесва на младите хора на 
тази възраст. Никога не съм пе-
стила пари за бои, за материали, 
за книги“, казва Петя, видимо 
горда с въображението и умени-
ята на дъщеря си. 

„През това лято Петя и Даяна 
в дует направиха няколко рабо-
тилнички за рисуване върху 
текстил. Не можете да си пред-
ставите колко ентусиазирани 
бяха децата в компанията на 
младата „учителка“ Даяна, и с 
каква гордост носеха изрисувани-
те с любими герои тениски и 
шапки“, разказва една от майките. 
А Петя се надява, че ще творят 
заедно и през следващото лято и 
не забравя всеки път да напомня 
на тийнейджърката и на децата 
в ателието, че „мързелът е убиец 
на всички мечти“. А телефоните?! 
Те са в чантите и мълчат, поне 
докато трае тайнството.

Голямата идея на Петя е да 
събере в ателието всички изкуства. 
Затова не спира да се учи и да 
добавя към експозицията си нови 
произведения на изкуството. И 
ако само веднъж отворите вра-
тата на ателието ѝ, със сигурност 
ще се връщате отново и отново… 
За да оцените таланта ѝ и да 
„нахраните“ сетивата си с много 
красота.

НП

„Бъди човек“ – Айтос 
стартира благотвори-
телната инициатива

„Подари коледна вечеря 
на пенсионер в нужда“

Скъпи приятели,
Коледа е време на надеж-

да, обич и споделеност. 
Тази година, в духа на праз-
ника, организираме наша-
та традиционна благот-
ворителна инициатива 
"Подари коледна вечеря на 
пенсионер в нужда 2024". 
Целта е да подадем ръка 
на тези, които имат нуж-
да от подкрепа.

Нека заедно превърнем 
тази Коледа в празник за 

всички, като дарим част 
от нашето време и сърце 
на хората в нужда. Вярва-
ме, че с малки усилия и 

добри сърца можем да на-
правим много за тях и да 
променим живота им към 
по-добро.

Каним Ви да се присъе-
дините към нас с дарения, 
доброволен труд или 
просто с присъствието 
си на нашите благотво-
рителни събития. Заедно 
можем да направим чудо!

Следете страницата 
ни за благотворителните 
прояви, които предстоят, 
датата на раздаването и 
всичко актуално около 
нашата кампания.

Бъди човек, включи се и 
ти!

С уважение, Екипът на 
„Бъди човек“ – гр. Айтос 

Община Айтос 
и НЧ „Васил Левски 1869“

организират традиционния
ОБЩИНСКИ КОЛЕДАРСКИ ПРАЗНИК 

АЙТОС 2024

На 18.12.2024 г., от 13.00 часа на 
сцената на площад „Свобода“ в град 
Айтос (при лошо време на сцената 
на НЧ „Васил Левски 1869“ - гр. Айтос) 
ще се проведе фолклорно надпяване, 
посветено на Коледните и Сурвакарски 
празници.

Празникът е включен в Културен 
календар 2024 на Община Айтос.

Целта на Празника е да съхрани за 
поколенията фолклорните традиции, 
да продължи и да обогати народното 
танцово и  песенно културно 
наследство.

ОРГАНИЗАЦИЯ  НА  ПРАЗНИКА
Организатори на празника са 

Община Айтос и НЧ „Васил Левски-1869”- 
гр.Айтос.

Организационен екип съставя 
предварителна програма за участие 
на представителни обредни групи от 
учебните заведения и читалищата в 

Община Айтос. Определя реда за явяване 
на групите, който е задължителен за 
всички участници.

Заявки за участие ще се приемат 
до 04.12.2024 година, включително 
в Народно читалище „Васил Левски 
1869“ -  гр.  Айтос,  и  на е-mail : 
chitalishte_aitos@abv.bg 

Допълнителна информация на 
тел.: 0558 2-27-23.

РЕГЛАМЕНТ  ЗА  УЧАСТИЕ
А. Обредни групи – изпълняват две 

песни, благословия и фрагменти от 
ритуала  Бъдни вечер, Коледуване, 
Сурвакари – до 15 минути.

Б. Певчески групи – изпълняват две 
песни и благословия до 10 минути.

Участниците ще се състезават 
в три възрастови групи – начален, 
среден и горен курс.

Необходимо е да се обърне 
внимание на традиционната форма 
на изпълнение, като според жанра 
са подбрани и изпълнителите – 
желателно е песните да не са включени 
в задължителната програма в 
учебниците по музика.

В програмата са предвидени и 
следните конкурси:

А. Автентичен обреден хляб
Б. Автентична сурвачка 
Сурвачките и обредните хлябове 

се представят в Читалището, най-
късно до 10.00 ч. на 18.12.2024 г., с 
надписан етикет, от който е видно 
- училището/читалището, името 
на участника, от кой клас е, и от кое 
населеното място. (Представените 
експонати не се връщат).

Авторитетно жури ще оценява 
п р е д с т а в я н е т о  н а  г р у п и т е  и 
участниците в конкурсите за 
автентичните коледарски краваи, 
пити и сурвачки.

В двете категории: обредни 
и певчески групи, в различните 
възрастови групи,  журито ще 
определи първи, втори и трети места, 
с награди. Награди се присъждат 
и за конкурсите за обреден хляб и 
автентична сурвачка.

Наградите са осигурени от Община 
Айтос.

Всички групи и участнци получават 
грамоти за участие.

Заявка за участие – на официалния 
сайт на Община Айтос www.aytos.bg 

ЖЕЛАЕМ УСПЕХ НА УЧАСТНИЦИТЕ!
ОТ ОРГАНИЗАТОРИТЕ

Да подадем ръка на тези, които имат нужда от подкрепа!

Петя Красимирова в любимо-
то Арт студио 1

Даяна с деца от лятната работилничка за рисуване 
върху текстил

Част от експозицията в ателието 
на Петя

Майка и дъщеря пред един от проекти-
те на Даяна

Рециклиране на стък-
лени бутилки, метал-
ни и хартиени кутии е 
темата, която често 
присъства в работил-
ничките на Петя
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

ИНТЕРВЮ
 Михаил Хаджиянев е председател на Общински съвет 
– Бургас в мандат 2023-2027. 
 Един от ангажиментите, които е поел, е да участва 
активно в преговорите за стадионите на Бургас. Като 
опитен юрист Хаджиянев допринася с експертизата си 
по въпросите. 
 Преди това е няколко пъти председател на РИК и 
ОИК в Бургас. С него коментираме различни теми в 
областта на спорта, свързани с дейността на Общин-
ски съвет и сътрудничеството с Община Бургас. 
 Освен винаги важната тема за бургазлии – стадиони-
те, разговаряме още за новата Наредба за финансиране 
на спортните клубове, политиката на Общината за 
спортната инфраструктура, бъдещи проекти и още. 
Четете в интервюто на „Черноморски фар“. 

Михаил Хаджиянев, председател на Общински съвет – Бургас:

-н Хаджиянев, вие сте част 
от преговорния екип по 
въпроса със стадион „Чер-
номорец“. След новината, 
че общината кандидатства 
за 7 млн. лева, с които да 
ремонтира стадион „Иван 
Притъргов“ и игрището в 
комплекс „Изгрев“, подкре-
пено от Общински съвет, 
наши читатели попитаха 
„Какво се случва с прегово-
рите за стадионите?“. 
Какво може да им отгово-
рите?

– Мога да кажа, че в мо-
мента тече тежък съдебен 
спор. Делото е за несъсто-
ятелност, но е с изключи-
телни усложнения. Напра-
в е н и  с а  м н о ж е с т в о 
допълнителни искови 
претенции и възражения. 
Следва да се отбележи, че 
юридическите представи-
тели на Община Бургас от 
Правна дирекция се справят 
отлично. Проведоха се 
няколко работни срещи, 
които бяха с експертно-
технически характер, с 
участието на заместник-
кмета по спорт и туризъм, 
председателя на Спортна-
та комисия, директор на 
Правна дирекция, директор 
„Устройство на терито-
рията“, адвокати от стра-
на на кредиторите и г-н 
Събев. „Лазур“ не се е ко-
ментирал, защото не е 
елемент на съществува-
щото дело, нито на сделка. 
Стадион „Черноморец“ е в 
актива на ПСФК „Черномо-
рец“, който е в процедура 
по несъстоятелност. 
Единственото релевантно 
произнасяне ще го направи 
съдът. Ние можем да иска-
ме много неща, но съдът е 
този, който е компетентен. 
Каквото и да се случи, то-
зи терен е предназначен 
само за стадион и там ще 
има стадион. Гражданите 
на Бургас могат да спокой-
ни.

– Проектите за горес-
поменатите 7 млн. лева 
може да се каже, че са про-
дължение с политиката 
на Общината за спортни-
те бази.

– В момента Община 
Бургас е подготвила и вне-
сла проекти за финансира-
не от държавата по евро-
пейски програми, свързани 
с реконструкция на стади-
оните на ФК „Черноморец 
1919“ и „Нефтохимик“. 
Надявам се, че ще успеем да 
спечелим финансирането. 
Това ще са стадиони, които 
ще се ползват от клубове-
те и ще останат за Общи-
на Бургас. Работи се и по 
идеята за създаване на 
градски стадион. Той ще е 
в района на „Меден рудник“, 
като и там тече една се-
риозна подготвителна 
работа, тъй като част от 
терените са собственост 

апазон на работно време. 
Енергичен и почтен, той 
е отдаден на спорта и 
мисля, че в съчетание със 
Спортната комисия и 
юридическия екип на Об-
щински съвет и на Община 
Бургас, спортната общест-
веност, включително де-
цата, учениците и млади-
те хора, могат да бъдат 
сигурни, че властта ще 
направи най-доброто за 
тях.

– За кога са очакванията 
да бъде приета наредбата 
– за новия бюджет ли?

– Да, това е идеята, 
която искаме да реализи-
раме. Надяваме се начало-
то на януари да бъде по-
ставена за гласуване, 
защото в момента работ-
ната група продължава да 
приема и обработва пред-
ложения по нея. Тази На-
редба не променя коренно 
скелета на подпомагането. 
Тя обаче решава един про-
блем с подпомагане на 
постигнатите резултати 
във високото спортно 
майсторство. Т.е. по този 
начин клубовете знаят, 
че когато излъчат състе-
затели и отбори, които 
имат значителни успехи 
в държавните първенства, 
в международните състе-
зания, надяваме се на ев-
ропейски, световни и дай 
боже олимпийски титли, 
те ще имат едно финан-
сиране, което ще бъде 
бюджетирано. Във всеки 
икономически учебник на 
първата страница пише 
„Средствата са ограниче-
ни“, така че и това тряб-
ва да се помисли добре, 
защото все пак това са 
пари от данъците на бур-
газлии. Знаем, че здрав дух 
се гради в здраво тяло и 
това е от особено значение 
за най-скъпото ни богат-
ство – децата ни. Спортът 
и физическото възпитание 
и здравето на гражданите 
са едни от най-важните 
неща в политиката на г-н 
Николов и неговата визия 
е насочена категорично в 
тази посока. Не щадим 

сили, когато става въпрос 
за най-доброто за най-
ценното – нашите деца и 
мисля, че резултатите са 
налице. 

– Можем ли да кажем в 
такъв случай, че ще очак-
ваме още по-голям бюджет 
за спорта, който и сега 
беше рекорден за Община 
Бургас?

– Най-малкото ще бъде 
повторен. В момента текат 
бюджетни процедури и се 
разглеждат подробно не-
щата. Надявам се и на една 
стабилност в държавата. 
Община Бургас е най-по-
търпевша от една поли-
тическа нестабилност. 
Ще ви кажа защо. Екипът 
на кмета Николов е най-
добрият в създаване на 
проекти, които се реали-
зират. Ние имаме пълна 
проектна готовност за 
инфраструктура, общест-
вени сгради, спортни бази, 
а и особено във връзка със 
саниране, която надвиша-
ва с пъти тази на София, 
Пловдив и Варна. Затова е 
важно да има стабилност 
в държавата, за да може да 
се реализират всички тези 
вече готови проекти. 

„

Г Стадион „Черноморец“ 
ще продължи да е стадион

МИХАИЛ 
ХАДЖИЯНЕВ

ФОТО: ГЕОРГИ 

РУСИНОВ

на държавата. Едва ли има 
друга община като Бургас 
с толкова мащабна програ-
ма по изграждане, поддър-
жане, обновяване и надграж-
дане на спортната база на 
града. В момента тече 
много голям ремонт на 
зала „Младост“. Следва 
ремонт на зала „Бойчо 
Брънзов“. „Арена Бургас“ 
засилва своята функцио-
налност и се надяваме да 
блесне в целия си блясък. 
Басейни. Нови зали се пред-
виждат в „Меден рудник“. 
Игрищата се стопанисват 
по много добър начин, пред-
виден от Закон за физиче-
ското възпитание и спор-
та. Средствата, които 
О б щ и н а т а  о т д е л я  з а 
спорта и клубовете, било 
то чрез подпомагане, спор-
тен календар или в бази, са 
в размер на близо 4 млн. 
лева. Няма друга община, 
която да отделя такива 
средства. Само за сравнение 
Столична община, която 
е с 2 млрд. лева бюджет, 
отделя 2 млн. лева.

– Тези дни се проведе 
работна среща, на която 
се обсъди новата Наредба 
за финансиране на спорт-
ните клубове. Как премина 
тя и какви са отзивите?

– Много приятно впечат-
ление ми направи, че спорт-
ните клубове са активни. 
Имаха много предложения, 
някои от тях много разум-
ни. Предполагам, че работ-
ната група ще възприеме 
някои, някои ще отхвърли. 
Част от спортните клу-
бове считат за справедли-
во разпределението, кога-
то един спорт получава 
толкова пари, колкото друг 
спорт. Такова равно раз-
пределение в света няма. 
Всеки спорт си има своите 
специфики. Важно е да се 
отбележи също, че Община 
Бургас подпомага спортни-
те клубове, не ги финанси-
ра изцяло. Ако спортният 
клуб не си е направил един 
бизнес план и разчита само 
на пари от общината, няма 
как да функционира. За 
несправедливо отношение 
можем да говорим, ако два 
клуба от един и същи спорт 
имат едни и същи пости-
жения, а получават различ-
ни средства. Няма критерии, 
които да удовлетворят 
всички. Винаги ще има някой, 
който ще погледне другия 
и ще попита: „Те защо взи-
мат повече?“. Важното е, 
че средствата за спорта 
се увеличават, като ние 

разчитаме на клубовете да 
бъдат по-гъвкави и разум-
ни. Апелът ми е нека ни 
подпомагат с идеи и пред-
ложения. Тук е мястото да 
кажа, че Постоянната 
комисия по спорт и мла-
дежки дейности към Об-
щински съвет Бургас е с 
най-многочислен състав. 
Към настоящия момент 
тя работи много добре. 
Подпомагана е от много 
силен юридически екип в 
лицето на адвокатите 
Елена Кокаларова, която е 
автор на правната кон-
струкция в новата наредба 
за финансирането на спорт-
ните клубове, Иво Баев и 
Христина Хаджиатанасова. 
Така да се каже, дали сме 
най-доброто от Общинския 
съвет в помощ на спорта 
и спортните клубове. Раз-
бира се, съвършен норма-
тивен акт няма. Стъпка 
по стъпка вървим към по-
добряване, а от обратната 
връзка, която получавам 
за промените в норматив-
ната база, от спортните 
клубове, оценката е по-
скоро позитивна. Много 
важно е да отбележа роля-
та на заместник-кмета 
Манол Тодоров. Този човек 
работи с много широк ди-

Няма друга 
община, коя-
то да отделя 
4 млн. лева за 
спорт. Само 
за сравнение 
Столична 
община, коя-
то е с 2 млрд. 
лева бюджет, 
отделя 
2 млн. лева



Темата за морето – научна, но все по-

ДОНА МИТЕВА

Изследването на по-
тенциала на морските 
ресурси за прилагане прин-
ципите на кръговата 
икономика, разработва-
нето на иновативни про-
дукти от ценни организми, 
обитаващи Черно море, са 
ключови за справянето с 
основните предизвика-
телства пред крайбреж-
ните територии. Такъв 
пример дадоха от Лабора-
торията “Аквакултури и 
биотехнологии" към Уни-
верситет „Проф. д-р Асен 
Златаров“ – за извличане 
на полезни вещества от 
черупките на миди и ра-
пани. В перспектива уче-
ните от тази лаборато-
р и я  с е  ц е л я т  и  в ъ в 
водораслите. Увеличена-
та популация на паламуд 
в Черно море се дължи на 
факта, че Турция забрани 
траленето и улова през 
размножителния период 
на паламуда. Това бяха част 
от интересните факти, 
които се дискутираха по 
време на  кръглата маса 
„Морето – граница или 
врата ’24“.

Отворен форум за про-
блемите на Черно море и 
Черноморския регион 
обедини разнообразие от 
теми и задълбочени дис-
кусии по всяка от тях в 
Бургас. В „Морето – гра-
ница или врата ’24“ участ-
ваха учени, експерти, 
представители на граж-
данския сектор и гражда-
ни. 

„Обща политика в об-
ластта на рибарството 
на ЕС и възможностите 
за риболов в Черно море”, 
„Архивните измерения на 
Черно море”, „Културни 
трансформации” ,"Пре-
дизвикателства и решения 
– достъпност и вътреш-
на свързаност – за Споде-
лено море и Устойчив 
туризъм", „Финансови 

услуги в България и бъл-
гарското Черноморие. От 
древността до нови дни. 
Нови модели днес“, бяха 
сред основните теми.

Обединяващите клю-
чови думи на тазгодиш-
ното издание бяха 

мир и мирно 
сътрудничество 
около Черно море 

грижа за морската екоси-
стема, подкрепа за мор-
ските бизнеси и образо-
ваност.

С поздрав към участни-
ците се обърна проф. 
Маруся Любчева, основател 
на „Черноморски инсти-
тут“, която определи 
Националната кръгла 
маса като най-отворена-
та и свободна платформа 
за Черно море, която ра-
боти вече 15 години и е 
документирала в своите 
списания много научни 
публикации, публицистич-
ни материали, морски 
истории. 

„Винаги се вълнувам, 
когато говоря за Черно 
море. Спонтанно възник-
на темата на тазгодиш-
ното издание – „Споделе-
но море”, защото на нас 
ни се струва, че вече 15 
години споделяме тази 
тема. Някои постоянно, 
други периодично. Някои 
идват за първи път на 
нашия форум. 

Радвам се, че толкова 
години споделяме мисли, 
идеи, които касаят наше-
то море. Мисля си, че 
създадохме във времето 
една открита платформа, 
безвъзмездна, за да споде-
ляме неща за Черно море 
– околна среда, култура, 
транспорт, социални 
трансформации, култур-
ни коридори. С това спо-
деляне доказваме, че мо-
рето ни е общо – каквото 
и да се случи на единия му 
бряг, то непременно ще 

засегне и другите брегове. 
Затова споделянето на 
Черно море е изключител-
но важно в един много 
труден период за региона. 
Защото се намираме не 
само в процес на социални 
и културни трансформа-

ции, но се намираме в 
процес на политически 
трансформации. И ако не 
успеем да овладеем, в добрия 
смисъл на думата, всички 
трансформации, рискува-
ме да загубим мирното 
сътрудничество, за което 
винаги са мечтали хората. 
Да загубим онова, което 
носи духа на Черно море, 
като свързваща зона”, 
каза тя и припомни, че 
името на кръглата маса, 
което крие в себе си бога-
та символика е дадено от 
проф. Иван Маразов.

С топли думи към учас-
тниците се обърна проф. 
Милен Балтов – ректор 
на БСУ, който връчи 

официален 
поздравителен 

адрес 

Той подчерта, че ако 
преди 15 години темата 
за Черно море с различни-
те ѝ аспекти и нюанси е 
била кабинетна, то сега 
темата за моретата е 
ускорена и инициативите 
се забързаха. Темата за 
моретата и океаните е 
една от мисиите на Евро-

пейската комисия – да се 
възстановят океаните 
и водите. От една годи-
на има и направление, 
което е „Дунав и Черно 
море“. А посоките, в 
които се работи, са раз-
витие на бизнеса, от 
една страна, и развитие 
на наука за гражданите, 
от друга.

Проф. Балтов припом-
ни също, че в рамките на 
форума, посветен на 
100-годишнината от 
рождението на най-из-
тъкнатия български 
представител в областта 
на морското и на между-
народното право чл.-кор. 
проф. д-р Александър 
Янков в БСУ се основа 
лаборатория с отворен 
код (Living Lab) по морско 
право и крайбрежни те-
ритории „Проф. Алек-
сандър Янков“. 

Лабораторията е ба-
зирана в БСУ, но отворе-
ният ѝ код позволява да 
е фокус точка за български 
и международни изявени 
представители в облас-
тта. Колективен интерес 
към лабораторията са 
засвидетелствали от 
Морското научно обще-
ство.

Проф. Севдалина Тур-
манова – зам.-ректор на 
Университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“, която 
също бе гост на форума, 
подчерта, че не е пропус-
кала участие в кръглата 
маса, която има своето 
съществено място в на-
учния календар на общи-
ната и областта. 

„Споделено море озна-
чава иновации, синя ико-
номика, но означава и 

 
споделена 

отговорност пред 
бъдещите 
поколения

Изграждане на черно-
морска политика е нов 
импулс към нас да съхра-
няваме неговото богат-
ство“, каза тя. 

Лабораторията за син 
растеж към университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“, 
ръководена от проф. Тур-
манова бе представена на 
кръглата маса от гл. ас. 
д-р Емилия Иванова, ка-
тедра „Екология и опаз-
ване на околната среда“ и 
гл. ас. д-р Антония Ивано-
ва, катедра „Химически 
технологии“.  

От техните доклади 
стана ясно, че  

водата в Бургаския 
залив е в норма, 
няма критични 

отклонения

от стандартите. Но за-
мърсяването с микропласт-
маса и тежки метали е 
факт. Актуално прозвуча 
обобщението на гл. ас. д-р 
Емилия Иванова: „Делим 
не само морето, но и бок-
луците“.

Тя разясни още, че поя-
вата на микропластмаса 
е на тласъци и че резонно 
има сезонност. Не спести 
на присъстващите, че 
микропластмаса има и в 
бялата и в черната мида, 
а също така и в коремче-
тата на рибите.

Гл. асистент д-р Анто-
ния Илиева запозна при-
състващите с дейността 
на лабораторията “Аква-
култури и биотехнологии" 
за оползотворяване на 
остатъчен материал – 
черупки от миди и рапани, 
с цел извличане на ценни 
биологични вещества 
съдържащи се в тях.

„Лабораторията из-
ползва набор от инстру-
ментални методи за 
охарактеризиране на че-
рупки и изследване влия-
нието на физикохимични-
те показателите на 
водата върху техния хи-
мичен и структурен със-
тав. Специфични направ-
ления в лабораторията 
са синтез на хитозан, 
нанопрахове, биокерамика 
и др.“, разказа тя.

Споделено бе още, че 
може да се извлича хитин 
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Бъдеще. Полезни вещества извличат в бургаска лаборатория от черупките на рапани и миди

В лабораторията „Ак-
вакултури и биотех-
нологии“ работят за 
оползотворяване на 
черупки от миди и ра-
пани, с цел извличане 
на ценни биологични 
вещества, съдържащи 
се в тях 
ФОТО: ДОНА МИТЕВА

По данни от тази година у нас има регистрирани 1954 риболовни кораба        ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Изграждане на черноморска политика е нов импулс да съхраняваме неговото богатство
ФОТО: ДОНА МИТЕВА
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от отпадъците от ска-
риди, а в перспектива – 
водораслите да се превър-
нат в биодизел.

Модератор на кръглата 
маса бе Милен Димитров, 
управител на „Черномор-
ски институт“.  

Интересни данни изне-
се доц. д-р Ваня Стамато-
ва от БСУ за общата по-
литика в областта на 
рибарството и възмож-
ностите за риболов в 
Черно море, която акцен-
тира върху факта, че

рибарството  
е част от 

споделеното море 

Тя коментира промени-
те в европейското законо-
дателство от миналата 
година, което казва, че 
всички риболовни кораби 
трябва да са оборудвани с 
устройство, позволяващо 
тяхното идентифициране. 

Проблемът за нашите 
риболовци е в това, че по 
европейското законода-
телство като кораби се 
водят и лодките, дори и 
най-малките, които също 
трябва да се снабдят с 
такова устройство.

По данни от тази годи-
на у нас има регистрирани 
1954 риболовни кораба.

Що се отнася до рибни-
те запаси, доц. д-р Стамо-
ва коментира: „За калкана 
се извършват много из-
следвания, защото той е 
в свръхексплоатация. 
Хамсията също е в свръх-
експлоатация. 

В Черно море 
живеят над 125 

вида риба,

но само около 26 се тези, 
които значими и ние ядем“. 
Тя сподели с присъства-
щите и какви са квотите 
за калкан и трицона, спус-
нати от ЕС за тази година. 
Презентацията ѝ завърши 
с усмивка: „Ако ви предло-
жат сьомга или цаца – из-
берете цаца“. Към това се 
добавя изследването, че 
80% от сладководната 
риба е от аквакултури.

В контекста на опазва-
нето на рибния ресурс в 
Черно море к.д.п. Георги 
Събев повдигна въпроса за 
траленето и вредите от 
него. Бившият дългогоди-
шен директор на „Прис-
танище Бургас“ Диян Димов 
допълни темата с факта, 
че забраната за тралене 
и улов на паламуд през 
размножителния период, 
която е въведена в съсед-
на Турция, се отразява 

положително на попула-
цията на вида.

В друга посока тласна 
дискусията проф. Венелин 
Терзиев – 

за културните и 
социални 

трансформации: 

„Промените, които ще 
трябва да приемат инди-
видите, участващи в но-
вите обществени социал-
ни системи, могат да се 
окажат непосилни за някои 
от тях, за други – непри-
емливи, а за трети – обек-
тивно невъзможно физи-
чески да преживеят тази 
трансформация.

Промените в образова-
телната среда са част от 
тези трансформации – 
дали имаме подготвеност 
да отговорим на тези 
предизвикателства, или 
сме в период на осъзнато 
бездействие са сериозни 
въпроси, които очакват 
подготвени отговори“, 
коментира проф. Терзиев, 
подчертавайки, че азиат-
ските държави работят 
усилено върху подготве-
ността на своите хора за 
новите социални системи.  

В противовес българ-
ската образователна 
система не е пригодна за 

това. Професорът поста-
ви под съмнение ефектив-
ността на класно-урочна-
та система, а като факт 
изтъкна още: „70% от 
младите висшисти нямат 
натрупания набор от 
умения за приспособяване 
към първичния пазар на 
труда“.

Интересен бе и докладът 
на Данка Георгиева, дирек-
тор на Държавен архив – 
Бургас, която извади лю-
б о п и т н и  ф а к т и  о т 
миналото, касаещи дей-
ностите в Черно море. 

Свежа нотка във фору-
ма предадоха Мехмед Нури 
и Христо Тодоров от Про-
фесионалната гимназия 
по туризъм. Те предста-
виха своя видеопроект, 
посветен на Черно море. 
Стойка Маринова прочете 
свои стихове, посветени 
на морето. Емоционален и 
красив подарък получиха 
всички докладчици от 
Катя Съева, Сдружение 
„Лумен“.

Участниците в кръгла-
та маса се обединиха око-
ло

 
няколко идеи, 

провокирани от 
докладите, 

съобщенията и 
дискусията

Да се възобнови работа-
та по изготвяне на Ин-
тегрирана национална 
морска стратегия; Да 
подкрепят инициативата 
на ПГМЕЕ и предложат на 
Община Бургас и РУО на 
МОН да развият по-актив-
но инициативата на ЕС 
„Сини училища“, като 
участниците изразиха 
своята готовност за съ-
действие; Да се разработи 
концепция за морска транс-
портна свързаност по 
Българското Черноморие; 
създаване на активна 
платформа за черноморски 
културни коридори в под-
крепа на мирното сътруд-
ничество в Черноморския 
регион. 

Кръглата маса "Черно 
море – граница или врата" 
се организира от сдруже-
ние "Черноморски инсти-
тут", в партньорство с 
СНЦ „Клуб за спортен  
риболов „Гларус“ – Бургас“, 
вестник „Черноморски 
фар“ е медиен партньор 
на научния форум.

В процес на обмисляне е 
да бъде създадена отворе-
на платформа, на която 
да се споделя всичко, което 
касае Черно море. Това ще 
е още едно доказателство, 
че морето е на всички.

ОБЯВА

На основание Заповед № 627/01.07.2011г. на Изпълнителна агенция по горите град София и чл.6 от Наредба 
№7/14.11.1997 г. за продажба на движими вещи–частна държавна собственост, Регионална дирекция по горите Бургас 

ОБЯВЯВА:
ТЪРГ с тайно наддаване за продажба на следните вещи отнети в полза на държавата и задържани с актове 

за нарушения: 

№ Описание на вещта /марка, фабричен 
номер/

Документ, с който вещта е 
отнета/задържана

Място на което може 
да се извърши оглед на 

вещта

Начална 
тръжна 

цена /лв./

1 1 пр.м3 дърва габър и цер НП № 322 от 25.06.2024 г. ДГС Звездец 128:п 45.00

2 1 пр.м3 дърва благун и цер НП № 331 от 10.07.2024 г. ДГС Звездец 100:г 45.00

3 1 пр.м3 дърва източен горун и цер НП № 337 от 16.07.2024 г. ДГС Малко Търново 
170:в 45.00

4 7 пр.м3 дърва дъб и черен бор НП № 403 от 17.09.2024 г РУ Малко Търново 270.00

5 48 пр. м3 дърва бук и трепетлика КП Серия ЖОО № 0133250 
от 02.02.2023 г.

ДГС Малко Търново
2 000.00

6 95 пр. м3 дърва източен бук, габър, 
източен горун и трепетлика

КП Серия ЖОО № 0039328 
от 06.06.2024 г. ДГС Малко Търново 4 300.00

7
1 м3 дърва черен бор, 6 м3 средна 

строителна дървесина черен бор, 12 м3 
едра строителна дървесина черен бор

КП Серия ЖОО № 0039979 
от 21.08.2024 г ДГС Малко Търново 

1 600.00

Начин на продажба: търг с тайно наддаване по реда на глава втора на Наредба № 7/14.11.1997 г.
Началната тръжна цена, под която участниците не могат да слизат в офертите си е определена въз основа на 

Протокол №1 /11.11.2024 г. на комисия за определяне на първоночална тръжна цена на основание Заповед № 
РД 16-368 от 07.11.2024 г.

Тръжната документация може да бъде закупена всеки работен ден до 15.00 ч. на 21.11.2024 г. включително, 
а за повторен търг до 28.11.2024 година, срещу сумата от 10.00 лв. от касата на РДГ Бургас, гр. Бургас, ул. 
„Иван Шишман” № 8, етаж 4, стая 10.

Депозита за участие в търга в размер на 10 % от 
началната тръжна цена на вещите за които се кандидат-
ства, вносим по банков път, по сметка на Регионална 
дирекция по горите, гр. Бургас,– IBAN: - BG16 UNCR 
7630 3300 0002 86, BIС UNCR, банка „Уникредит 
Булбанк” АД, клон Бургас до 15,00 ч. на 21.11.2024 г. 
включително. При повторен търг депозита е вносим при 
същите условия до 15,00 часа на 28.11.2024 година.

Търгът да се проведе на 22.11.2024 г. от 10,00 ч. 
в административната сграда на Регионална дирекция 
по горите, гр. Бургас, находяща се в гр. Бургас, ул. 
„Иван Шишман” № 8, етаж 4, стая 1. Повторен търг 
за непродадените вещи на търга ще се проведе на 
29.11.2024 г. от 10,00 часа, като първоначалната им 
цена след предложение на председателя на комисията 
бъде намалена с 20 на сто, съгласно чл. 15 от Наредба 
№ 7/14.11.1997 г. за продажба на движими вещи – 
частна държавна собственост.

Заявления за участие и офертите за участие в 
търга се подават всеки работен ден от 09,00 ч. до 
16,00 ч., но не по-късно от 15,00 ч. на 21.11.2024 
г., включително в касата на Регионална дирекция по 
горите, гр. Бургас, находяща се в гр. Бургас, ул. „Иван 
Шишман” № 8, етаж 4. При повторен търг заявления 
и оферти се приемат при същите условия до 15,00 
часа на 28.11.2024 г. Същите следва да са надлежно 
запечатани в плик.

При подаване на офертите участниците в търга да 
представят заявление за участие, документ за внесен 
депозит, документ за самоличност или удостоверение за 
съдебна регистрация за юридическо лице. Председателят 
на комисията или определен от него член на тръжната 
комисия да проверява дали са спазени условията за 

участие в търга и да поставя върху плика с офертата 
тръжния номер на кандидата и номера на позицията на 
вещта по т.1 от настоящата обява. Приетата оферта се 
пуска в урна, запечатана от председателя на тръжната 
комисия в присъствието на кандита.

Оглед на вещите може да се прави всеки работен 
ден от 09,00 ч. до 16,00 ч., но не по-късно от 16,00 
часа на 21.11.2024 г., включително по местонахожде-
нието им описано в т. 1 на настоящата заповед. При 
повторен търг оглед се извършва при същите условия 
до 16,00 часа на 28.11.2024 година.

До участие в търга могат да бъдат допускани физи-
чески лица, еднолични търговци и юридически лица.

С протокол на комисията се обявяват за спечелили 
търга кандидатите, предложили най-висока цена. Опре-
делените за купувачи следва да платят предложената 
от тях цена в срок от три работни дни от датата на 
обявяването на резултатите. Плащането се извършва 
по по касов път, банков път и постерминал– IBAN: 
- BG51 UNCR 7630 3100 1145 69, BIС UNCRBGSF, 
банка „Уникредит Булбанк” АД, клон Бургас. При 
неплащане на цената в срок от три работни от датата 
на обявяване на резултатите депозита на определения 
за купувач остава в полза на РДГ Бургас и за купувач 
се обявява класирания на второ място, който също 
трябва да плати предложената от него цена в срок 
от три работни дни от обявяването на резултатите. 
Ако той не плати в този срок депозита му за участие 
остава в полза на РДГ Бургас.

Купувачите следва да вдигнат закупената вещ в срок 
от пет дни от плащането на цената,като за всеки ден 
закъснение се дължи магазинаж в размер на 0.2 % 
от стойността на закупените вещи, предмет на търга.

Интересен бе и докладът на Данка Георгиева, директор на 
Държавен архив – Бургас, която извади любопитни факти от 
миналото, касаещи дейностите в Черно море    ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Момент от откриването на форума     ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Част от гостите на кръглата маса „Морето – граница или врата ’24“                ФОТО: ДОНА МИТЕВА
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ДТ „Адриана Будевска“ с нов директор
Анкета. Иля Пепеланов ще проучва нагласите на бургаската публика

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Бургаският драма-
тичен театър е с 
н о в  д и р е к т о р . 
Министерството 

на културата обяви кла-
сирането от проведеното 
на 6 ноември събеседване 
за длъжността. До него 
бяха допуснати петима 
претенденти.

Още преди конкурса в 
артсредите вече се гово-
реше, че новият директор 
ще бъде актьорът Иля 
Пепеланов, който работи 
в Пазарджишкия театър. 
Той е син на актьора от 
Народния театър „Иван 
Вазов“ – Стоян Пепеланов. 
В предишния брой на „Чер-
номорски фар“ прогнози-
рахме, че точно той ще 
седне в стола на починалия 
Борислав Чакринов.

Пепеланов-син е спече-
лил допитването с 659 
точки.

Видео от конкурса има 
качено на страницата на 
Министерство на култу-
рата.

„Планирам дългосрочен 
подход за работа с публи-
ки. Първо, бих искал да 
се запозная с един анализ, 
едно проучване, което 
бих искал да направя на 
място заедно с екипа 
на театъра, на публи-
ките. Чрез анкетни 
карти на касата, както 
и в социалните мрежи, за 
да видя нагласите на бур-
гаската публика. Бих искал 
да насоча към по-широк 
таргет репертоара – да 
обеме както младежката 
публика, така и по-въз-
растовите групи“, заяви 
Пепеланов, цитиран от 
БНР.

Активно ще се работи 
и за привличане ученическа 
аудитория, добави още 
той. Това ще става чрез 
поставянето на заглавия 
от класиката. Сред пла-
нираните спектакли са 
„Боряна“, който ще по-
стави режисьорът Мар-
гарита Младенова. Водени 
са и разговори с Богдан 
Петканин в репертоара 
да влезе творба на Иван 
Вазов. Сред идеите, които 

Пепеланов лансира, е съз-
даването на театрално 
студио за подрастващи.

В събеседването се 
включи и заместник-кме-
тът на Бургас с ресор 
„Култура“ Диана Савате-
ва, която попита Пепела-
нов как вижда контакта 
с местните власти и 
присъствието на театъ-

ра в социалния и културния 
живот на града. 

„Заложил съм в летните 
месеци, които са и турис-
тически в Бургас, да излез-
ем извън театъра с малки 
едноактни пиеси, които 
ще се играят извън театъ-
ра – на Охлюва, в местност-
та Ченгене скеле. Практи-
ката, въведена от Борислав 

Чакринов, да се играе на 
остров Света Анастасия, 
ще бъде продължена. Да 
обхванем всички възможни 
локации, но искам да доба-
вя и присъствие на театъ-
ра в областта“, добави 
Пепеланов.

Иля Пепеланов е завър-
шил Актьорско майстор-
ство през 2009 г. в Руската 

академия по театрално 
изкуство в Москва в класа 
на проф. Леонид Ефимович 
Хейфец. През същата го-
дина започва да учи Ак-
тьорско майсторство в 
НАТФИЗ „Кръстьо Сарафов“ 
в класа на проф. Стефан 
Данаилов. През 2012 г. за-
почва да работи в Русенския 
театър. Към момента е 
част от трупата на ДКТ 
„Константин Величков“ 
– Пазарджик.

Син е на актьора от 
Народния театър Стоян 
Пепеланов. Петима бяха 
допуснатите до конкурса, 
сред тях дъщерята на 
Тодор Колев – актрисата 
Албена Колева, и писателят 
Иван Сухиванов. След 
смъртта на дългогодиш-
ния директор Борислав 
Чакринов театъра води 
режисьорът Богдан Пет-
канин, но той не участва 
в конкурса. Бургаският 
театър е един от теа-
трите, в които се е рази-
грала схемата с източва-
нето чрез фиктивни 
назначения и фиктивни 
представления.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Бургаският куклен театър 
празнува 70-и рожден ден с 
приятели и почитатели на 
изкуството, навръх Деня на 
народните будители, 1 но-
ември. Един от акцентите 
в събитието бе премиерата 
на фотоалбума „Съкровища”, 
с автор актрисата Лилия 
Атанасова, която е част от 
екипа на театъра 30 години. 
Изданието разказва исто-
рията на театъра до наши 
дни и съдържа архивни сним-
ки, кадри от емблематични 
постановки, както и момен-
ти зад кулисите, като начин 
да се отбележат усилията 
и талантът на поколения 

артисти, режисьори и сце-
нографи, които са създавали 
вълшебството на кукления 
театър.

Официален гост на праз-
ника бе зам.-кметът по „Кул- 
тура и вероизповедания”, 
Диана Саватева. Тя прочете 
поздравителен адрес от 
името на кмета на Бургас 
Димитър Николов и пожела 
на екипа да следват компаса 
и вярната посока за създа-
ване на високо изкуство и 
връчи плакета „Компасът 
на Бургас“ на Христина Ар-
сенова.

„Седемдесетгодишна 
история е значимо събитие, 
което подчертава голямата 
роля на Кукления театър 
за създаване на идентич-
ността и дълбочината на 
бургаската култура и при-
знание за уникалния принос 
и развитието на театрал-

ната сцена в страната.
Вашата отдаденост и 

талант вдъхват живот на 
градските пространства, 
правейки ги дом на мечти и 
емоции!

Днешният ден е празник 
за всички актьори и твор-
чески екипи, но и за всички 
нас, които вярваме в чуде-
сата на театъра. Благодарим 
Ви за топлината и за миго-
вете, които оставят следи 
в сърцата на поколенията”, 
се казва в поздравителния 
адрес от кмета на Бургас.

70 театрални сезона, 
изпълнени с премиери, зри-
тели, турнета, репетиции, 
записи, програми, пътуващи 
творци, автори, предста-
вления, пътища, товарене, 
разтоварване, ремонти, 
декори, кукли, сметки, спо-
мени, възторзи, сълзи, ус-
мивки, благодарности, ап-

лодисменти, театър. Театър, 
в който куклите не спят, а 
дишат, обичат, търсят, 
мечтаят, пътуват към 
сърцата на децата“, заяви 
директорът Христина Ар-
сенова. Тя допълни, че с 
това празненство театърът 
отбелязва не само своята 
зрялост, но и своето мина-
ло, както и бъдеще. Тя об-
общи, че през 70-ата година 
от съществуването си 
театърът е имал участие 
в седем международни фес-
тивала в България - в София, 
Търговище, Велико Търново, 
Плевен, Ямбол, Созопол и 
Смолян, с турнета и участия 
в седем държави – Естония, 
Швеция, Румъния, Италия, 
Турция, Германия и Велико-
британия. Към 63-те загла-
вия в репертоара до края на 
годината ще бъдат добаве-
ни още нови седем. Това са 

моноспектакълът „Две 
пръчки и три съчки“, спек-
такълът за бебета и малки 
деца „Аз мога“, за възрастни 
„Резонанси на съня“, спек-
таклите приключения 
„Къде отиваш, конче?“ и 
„Приятелчета“, класиката 
„Пепеляшка“ и коледната 
постановка „Откраднати-
те ботушки на Дядо Коледа“, 
обяви Арсенова.

Пред публиката поздрав-
ления към своите колеги 
поднесоха още Вера Стой-
кова, директор на Държавен 
куклен театър - Варна, ди-
ректорът на Държавен 
куклен театър - Сливен 
Ефимия Павлова и Елена 
Дойчева, директор на Куклен 
театър „Георги Митев - 
Жоро“ в Ямбол.   

Вечерта продължи с из-
пълнения на група „Горещ 
пясък”.

Бургаският куклен театър отпразнува 70 години

Обща снимка на екипа на театъра              ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС 

Иля Пепеланов
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Заместник-
кметът Диана 
Саватева про-

чете поздра-
вителен адрес 

от кмета 
ФОТО: ОБЩИНА 

БУРГАС 

Около празничната торта



ГЕОРГИ РУСИНОВ

В IX кръг на „А“ ОФГ – 
Бургас видяхме решителни 
мачове и категорични по-
беди, като отборите се 
бориха за ценни точки и 
по-добри позиции в класи-
рането.

„Нефтохимик 1962“ (Бур-
гас) се наложи убедително 
над „Русокастро“ с резултат 
8:0. Този успех затвърди 
лидерството на отбора и 
показа силното им пред-
ставяне досега през сезона.

„Черноморец 1919 II“ 
(Бургас) постигна победа с 
2:0 над „Вихър“ (Айтос), 
което ги приближи още 
повече до първото място. 
В друг оспорван двубой 
„Българово 1948“ успя да се 
наложи над ОФК „Поморие“ 
(Поморие) с 2:1, грабвайки 
важни три точки.

В созополското дерби 
„Аполония Понтика“ (Со-
зопол) надви „Аполония“ с 
2:0. „Балкан 1980“ (Плани-
ница) и „Камено“ (Камено) 
завършиха при равенство 

2:2 в балансиран двубой, 
докато „Бургас спорт“ 
постигна победа с 4:2 като 
гост срещу „Странджанец“ 
(Царево), затвърждавайки 
позицията си в челото на 

класирането.
В следващия кръг на 16 

ноември, събота, от 14:30 
ч. ще се изиграят следните 
срещи:

Вихър (Айтос) – Бургас 

спорт (Бургас)
Русокастро – Аполония 

(Созопол)
ОФК Поморие (Поморие) 

– Нефтохимик 1962 (Бургас)
На 17 ноември, неделя, 

от 14:30 ч. ще се проведат 
останалите мачове от 
кръга:

Камено (Камено) – Стран-
джанец (Царево)

Аполония Понтика (Со-
зопол) – Балкан 1980 (Пла-
ниница)

Черноморец 1919 II (Бур-
гас) – Българово 1948 (Бъл-
гарово)

След изиграните срещи 
„Нефтохимик 1962“ (Бургас) 
и „Черноморец 1919 II“ (Бур-
гас) водят класирането с 
по 22 точки, като „Нефто-
химик“ е с мач по-малко и 
по-добра голова разлика. 
Третото място заема Бур-
гас спорт с 19 точки, дока-
то четвъртата позиция е 
за „Аполония Понтика“ 
(Созопол) с 12 точки.

Сезонът обещава още 
интересни мачове и оспор-
вана борба за челните по-
зиции в лигата.
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„Нефтохимик“ громи по пътя към „В“ група
Класиране. Битката за първото място става много оспорвана

„Зелените“ уверено крачат към промоция
Феновете често се радват на подобни разгромни победи

ФОТО: ФК „НЕФТОХИМИК 1962“

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Община Несебър изпълня-
ва програма за реализация на 
спортни обекти по цялата 
си територия – от мащабно 
строителство на инфра-
структура, осигуряваща 
физическата активност на 
гражданите в различни ви-
дове спорт, до изграждане на 
физкултурни салони в учи-
лищата на съставните се-
лища.

„Продължаваме да инвес-
тираме в спортни бази и в 
развитие на спорта, както 
чрез реализация на нови про-
екти, така и чрез пряко фи-
нансово подпомагане на 
местните клубове. Гледаме 
на това като на директна 
подкрепа за бъдещето на 
децата – за тяхното здраве, 
самочувствие и възпитание 
в екипност, дисциплина и 
отговорност“, каза г-н Ди-
митров.

Закритата зала „Арена 
Несебър“ е един от важните 
спортни центрове в общи-
ната. Тя бе построена, за да 
задоволи нарастващата 
потребност от инфраструк-
тура, пригодена за ползване 
през всички сезони. Залата 
предоставя условия за тре-
нировъчна и състезателна 
дейност и се ползва както 

от местните клубове, така 
и от гостуващи отбори. В 
нея се упражняват различни 
видове спорт – баскетбол, 
волейбол, хандбал, тенис, 
бойни спортове, художест-
вена гимнастика, футзал. 
Обектът вече домакинства 
две големи международни 
спортни събития – Турнир 
по контактно карате „Купа 
Черно море“ и Турнир по 
спортни танци „Купа Несе-
бър“.

Чрез съществуващата в 
момента на територията 
на общината съвременна 
спортна инфраструктурна 
мрежа, състояща се от обек-
тите: Градския стадион 
„Несебър“, зала „Арена Несе-
бър“, открит спортен ком-
плекс в ж.к. „Черно море“ и 

стадион в гр. Св. Влас, се цели 
налагането на града на кар-
тата на дестинациите, 
предлагащи модерни, атрак-
тивни и комфортни условия 
за спортен туризъм.

„Съвсем наскоро започнах-
ме строителство на закрит 
плувен басейн в Несебър. 
Съоръжението е проектира-
но според изискванията за 
провеждане на състезателна 
дейност. Басейнът ще се 
превърне в една отлична 
реклама за града и ще даде 
възможност за развитие не 
само на спортен, но и на масов 
рекреативен туризъм през 
цялата година. Предстои 
начало на строителство на 
няколко спортни площадки 
в Свети Влас, Равда и Несебър“, 
допълни кметът Димитров.

Община Несебър продължава да разработва 
спортната си инфраструктура

Общината 
има и няколко 
модерни ста-
диона
ФОТО: ОБЩИНА 
НЕСЕБЪР

Закритата зала „Арена Несебър“ е един от важните спортни 
центрове в общината                    ФОТО: ОБЩИНА НЕСЕБЪР

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Бургаският клуб по 
подводен риболов „Чер-
номорец“, Бургас приклю-
чи една от най-успешни-
те си състезателни 
години, завоювайки всич-
ки възможни титли в 
този екстремен спорт. 

Бургаските гмуркачи 
подобриха постиженията 
си в отборни и в индиви-
дуални надпревари. Тимът 
в състав Пламен Араба-
джиев, Антон Арабаджи-
ев, Николай Танев, Вален-
т и н  Л ю ц к а н о в  и 
Кристиан Георгиев (ре-
зерва) спечели 56-ото 
Държавното първенство, 
което се проведе в аква-
торията на Несебър и 
Равда и получи 39-ата си 
отборна титла. 

Най-силният клуб в 
страната е шампион на 
последните седем поред-
ни държавни турнира. 

В „Черноморец“ – Бургас 
остана и индивидуалната 
титла, завоювана от 
Валентин Люцканов. За 
него тя е рекордната 9-а. 
Така капитанът на На-
ционалния отбор по 
подводен риболов е вече 
10-кратен първенец в 
годишната ранглиста на 
Българската федерация 
по подводни спортове. 

Другият голям връх в 
подводния риболов – прес-
тижната битка за купа 
„България“, също беше 
завоювана от абсолютния 
шампион на страната. 

Състезателят на бур-
гаския отбор стана ре-
кордьор с най-много ин-
дивидуални титли или 
общо 13 в историята на 
подводния риболов в Бъл-
гария. 

Валентин Люцканов е 
9-кратен държавен шам-
пион и четирикратен 
носител на купа „България“. 
С поредните отличия той 
подобри още едно старо 
постижение от 2003 г. 
насам, това на Васил Ата-
насов. 

Неслучайно един от 
най-популярните ютю-

бъри и инфлуенсъри в 
подводния риболов – ан-
гличанинът Даниел Ман, 
избра именно Валентин 
Люцканов, за да предста-
ви за първи път България 
и Черно море и в частност 
Южното Черноморие в 
специален филм с бургаския 
състезател в своя канал 
Dive everywhere.  

Подводните риболовци от „Черноморец“ 
изпращат една от най-успешните си години

Най-силният клуб в страната е шампион на последните седем 
поредни държавни турнира                   ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Валентин Люцканов е 9-кратен държавен шампион и четири-
кратен носител на купа „България“               ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС



СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Унгарски щрудел с тик-
ва бе кулинарната демон-
страция в двора на Етног-
рафския музей, а специален 
гост бе посланикът на 
Унгария Негово превъзхо-
дителство д-р Миклош 
Борош. 

Ценителите на сладки-
ша освен че видяха как се 
приготвя, чуха неговата 
рецепта. 

Щруделът (известен 
при тях като ретеш), бе 

приготвен от учениците 
от Професионалната гим-
назия по туризъм „Проф. 
д-р Асен Златаров“, които 
показаха своите изключи-
телни сладкарски умения 
в приготвянето на ясти-
ето по оригинална рецепта. 
Вълнуващото пътешест-
вие в кулинарната тради-
ция продължи с изложбата 
„Сладки посланици – гас-
тродипломация”, посвете-
на на унгарските сладкиши. 
Тя е изготвена от Инсти-
тут Лист (Унгарски кул-
турен институт в София), 
с директор госпожа Сандра 
Мишкеди. 

Негово превъзходител-
ство д-р Миклош Борош – 
извънреден и пълномощен 
посланик на Република 
Унгария в България, изка-
за топли думи на благодар-
ност към домакините – 
РИМ-Бургас и Община 
Бургас. Кметът Димитър 
Николов и д-р Милен Ни-
колов – директор на музея, 
отправиха своите привет-
ствия към публиката и 
гостите, за които бе из-
пълнен специален поздрав 
от танцьорите на ПФА 
„Странджа”, с главен ху-
дожествен ръководител 
Марио Егов.

Изложбата ще бъде 
експонирана в Етнографски 

музей – Бургас до 10 януари 
2025 г.

Събитието е част от 
проекта на РИМ – Бургас и 
Държавен културен инсти-
тут към Министерството 
на външните работи на 
Република България, който 
носи името „Езикът на 
кухнята: дипломация, ис-
тория, култура“. Съвсем 
спонтанно се роди и мото-
то на проекта „Проблеми-
те се решават на масата 
– с вкусна храна и чаша вино.“

Оказа се, че унгарският 
дипломат разбира добре 
български, обича българска 
баница и има любима бани-
чарница в София, близо до 
неговия дом, обича да експе-
риментира в кухнята, а 
негово любимо ястие е 
пастет, приготвен от раз-
лични меса. Рецептата е от 
кулинарна книга, която 
семейството е закупило 
преди 40 години от Франция. 

В изложбата може да се 
разбере защо унгарците са 
царе на сладкишите, исто-
рията на всеки един тях – от 
щрудела, до торта „Добуш“, 
която е конкурентна на 
прочутата виенска „Сахер“ 
може да се види, както и 
как е възникнал будапещен-
ският Миньон, тортата 
„Янчи Риго“, както и пала-
чинка „Гундел“.
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Kris Gran поема по нов 
път с „Промяната“ 

Унгарският щрудел развихри 
кулинарни фантазии 
в Етнографския музей
Сладки посланици. Унгарците са царе на сладкишите,  
но унгарският посланик е влюбен в българската баница ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Kris Gran, един от най-
новите гласове на българ-
ската поп музика, е готов 
да отвори нова глава в 
артистичния си път, и 
то „променен“. Артис-
тичната и личната му 
метаморфоза са запеча-
тани в песента „Промя-
ната“, чието видео прави 
премиера в официалния 
YouTube канал на Kris Gran.

„Промяната“ е пикант-
на смесица от класическо 
поп звучене с премерена 
доза хип-хоп и фънк емоция. 
Тя е и последният сингъл, 
който Kris Gran вади от 
дебютния си албум „Две 
сърца“. Песента е преход 
към следващите музикал-
ни проекти на артиста.

„Тази песен е провоки-
рана от пренареждането 
на моя личен вътрешен 
свят и откриването на 
нови хоризонти. Донякъ-
де „Промяната“ повдига 
и една много важна не само 
за мен, но и за цялото 
общество днес, тема – 
тази за психичното здра-
ве“, споделя Kris.

Kris Gran е автор на 
музиката и текста на 

„Промяната“, а по аран-
жимента работи заедно 
с Емилио Мархолев, Хрис-
то Нейчев. Парчето е 
записано в Sing Song Studio, 
където с гласовете си 
като беквокали се присъ-
единяват и Миглена Русе-
ва от трио TRINITY, Ди-
митър Атанасов и Христо 
Младенов от дуета „Ди-
митър и Христо“. Масте-
рингът е дело на JJ Mastering.

„Промяната“ излиза с 
видео, което носи чиста 
доза надежда. Цветно, 
свежо и пълно с познати 
талантливи лица, то е 
дело на режисьора Хрис 
Бадаров. Главните роли 
са поверени на самия Kris 
Gran и Ина Мархолева, а 
пред камера застават още 
китаристът Христо 
Нейчев, басистът Емилио 
Мархолев, барабанистът 
Иван Ценов, Юлиян Янев 
(JJ Mastering). Целият то-
зи талант плюс още 
много, събран накуп, пре-
образява едно баскетбол-
но игрище в най-страхот-
ната сцена за концерт.

Проектът е осъщест-
вен с финансовата под-
крепа на Национален фонд 
„Култура“.

Фарът приятели чака,
Фарът умора не знае!

Подкрепете ни!

Кметът Димитър Николов и Н. Пр. Миклош Борош (вляво) опи-
таха ароматния щрудел                 ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Ученици-
те от ПГТ 
„Проф. 
д-р Асен 
Златаров“ 
се справиха 
блестящо 
с пригот-
вянето на 
сладкиша
ФОТО: СИЛВИЯ 
ШАТЪРОВА

„Ансамбъл „Странджа“ се погрижи за настроението             ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Изложбата показва историята на извест-
ните и елитни унгарски сладкиши

Обща снимка 
за спомен
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